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70-ročná SLOBODA
... Ťažko sa píše o niečom, čo človek neprežil. Možno prežil, for-

mou poslucháča na hodinách dejepisu, alebo z rozprávania našich
starých rodičov a  spoluobčanov. Najlepšie by to však zvládol his-
torik. Ten to ovláda do „bodky,“ takže čítajte pozorne náš
„zOhOrSký hlaS“ a dozviete sa možno aj veci o ktorých ste nes-
nívali.

... 70 rokov znamená  nielen veľa rokov, ale dlhé životné obdobie
plné premien. Tí starší zažili rôzne zmeny, ktorým sa museli prispô-
sobiť. Určite si všetci dobre pamätajú ten nádherný pocit súvisiaci
s oslobodením...

... SlOBODa ...
To more sĺz, ktoré pretieklo od radosti, hoc mali ľudia ubolené srd-
cia a doráňané telá ...
...Ťažko sa píše o niečom, čo človek neprežil.

... SlOBODa! ...
Vieme vôbec ako chutí? Vieme si ju vážiť? Vôbec ju máme?
ako to vlastne bolo?

... Tmavá obloha, ale noc nebola. zvláštny hukot, siréna a výkriky.
Nebol čerstvý vzduch, nedalo sa dýchať. Všade len dym a  tma.
Strach a hrôza! a deti nesmeli ani plakať. Prezradili by úkryt. Mamy
určite držali deti v objatí, pritískali ich na svoju hruď, ako svoj na-
jväčší drahokam. 
... a modlili sa za svoju rodinu, za otcov, dedov, bratov ...

... za všetkých, ktorí bojovali ďaleko od nich, aby ochránili svoju
domovinu.
... Deti pýtali jesť, no veľakrát muselo stačiť pohladenie, alebo kôrka
chleba zabalená v obrúsku ...

a voda? Tá tiež netiekla priezračná, často bola nositeľkou ťažko
vyliečiteľných chorôb.

... a to nie je všetko. radšej pomlčať o tom, ako odchádzali ľudia
na „druhý svet.“ akou formou a vôbec sa nestačili rozlúčiť. Nebolo
času.
... asi takto sme sa to dozvedeli od ľudí, ktorí prežili túto hrôzu.

a zázrakom zostali tu.
... Dnes svieti „SlNkO“ a  býva i  krásna modrá obloha.
Vychutnávame si slobodu, dýchame čerstvý vzduch, jeme „čerstvý
chlieb,“  pijeme „čistú vodu“ ... Dokedy? Vážime si vôbec to, čo
máme?
... Tak, ako plynie voda v riekach, tak neúprosne letí čas. Ten dejiny
nášho bytia posúva neustále vpred ...

Čo nás čaká?
Vieme veľmi dobre, že doba nie je vôbec ľahká, že vo svete zúria
nepokoje, hlad, choroby a nedostatok práce. Dokonca i príroda sa
zbláznila! ale ešte stále nie je tak zle, aby sme museli prežívať ten
neznesiteľný strach a pocit, že sa nám večer nevráti domov otec,
alebo nám z  náručia niekto cudzí vytrhne dieťa. Nechceme už
prežívať tú zadymenú hrôzu!
... začnime si viac vážiť život, chlieb a vodu! ...
a hlavne človeka! ...
Ľudí, ktorí položili životy práve za nás, za všetky nasledujúce gen-
erácie, ktoré dostanú do vienka „ŽIVOT.“
... a „SlOBODU!“ ...
... Ťažko sa píše o niečom, čo človek neprežil. hrot pera sa zatláča do
papiera a píše myšlienky ďalej ...

...pri postieľkach detí, ktoré snívajú svoj krásny sen. Buďme ich
ochrancovia, aby sa ich sny stali skutočnosťou.

Ďakujeme za slobodu!
Za redakciu  Jana Cabadajová

70. výročie 
oslobodenia našej obce

V tomto roku si pripomíname 70. výročie oslobodenia našej obce
sovietskou Červenou armádou. zohor bol podľa miestnej kroniky
oslobodený 5. apríla 1945.V obecnej kronike sa uvádza: „S obavami
sme tu v Zohore na veľkonočnú sobotu sledovali zmätený útek rozbi-
tých nemeckých jednotiek. Na plienenie im nezbývalo času. 4. apríla
1945 bola oslobodená Bratislava a  5. apríla vo večerných hodinách
i naša obec Zohor.“

Spýtal som sa pri tejto príležitosti niektorých našich občanov, ako
oni vtedy vnímali priebeh týchto udalostí.

anna Martinkovičová, vtedy 6-ročná: „Pamätám si, ako sme sa po-
čas náletov všetci schovali do pivnice, len stareček Tomáš Martinkovič
vždy ostali hore. Nebáli sa.

Ešte si pamätám, ako u nás vo dvore bol poľný lazaret, kde zvážali
ranených ruských vojakov. Tu sa stretli dvaja bratia, ktorí spočiatku
o sebe nevedeli, pokiaľ im nedali dole obväzy.“

Žofka Vachálková (88) Spomína na narodenie Terky hricovej
klukovej, keď ostatní sedeli v pivnici a čakali príchod frontu.

Vendelín Fumač (95): „Vtedy sem mjeu 24 rokú. Skovávali sme sa
pred náletem v pivnici u „ Slížu“. Zvjedavost mi nedaua a vyšeu sem
ven kuknút sa k puotu jak to vypadá. Ked šak kouem mňa začali létat
vystrelené gulky hned sem sa pratau naspátek do pivnice.“

Juraj Štefanovič
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Fotografie na obálke: Vľavo: Fotografia dvoch vojakov Červenej armády, ktorí sa zdržiavali v zohore po oslobodení obce v roku 1945. (© Eva Benková)
Vpravo hore: hrob dvoch vojakov Červenej armády na cintoríne v zohore. Nápis v preklade Tu sú pochovaní 2 ruskí vojaci padlí v bojoch za slobodu a nezávis-
losť sovieTskeho zväzu a Československej republiky apríl 1945 (© radka Ščepánek)
Vpravo dole: Pomník letcom USa. Nápis vojaci leTci usa MerTon haigk. john FassnachT. zoM. 17 okT. 1944. kTorí obeTovali svoje živoTy za oslobodenie
Čsl. republiky (© Eva Benková)
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Viaceré symboly Veľkej noci, najväčšieho sviatku v liturgickom roku
kresťanov, tkvú v židovskej tradícii, kultúrach starovekých civilizácií i po-
hanských zvykoch Slovanov. Vajíčko, zajačik, bahniatka, či baranček po-
maly zosvetštili a  človek opomína ich hlboký význam. Netreba ale z-
abúdať – chtiac, či nechtiac – že sme si ich osvojili vďaka kresťanskej
viere a životu našich starých mám a otcov.

Na veľkonočných stoloch v  našich končinách nechýba (zväčša)
piškótový múčnik v tvare baránka s bielou polevou z vaječného bielka
alebo cukrovou posýpkou, prizdobený zelenou vetvičkou alebo
mašličkou. Či sa už gazdinky pustia do upečenia tejto pochúťky samy,
alebo si prípravy skrátia kúpou baránka zabaleného v celofáne, baranček
patrí aj v mnohých zohorských rodinách k trvalej súčasti veľkonočného
pohostenia. Možno aj u niektorých z Vás sa doma dostalo veľkonočné-
mu barančekovi čestného miesta, a jeho rozkrájanie, ako si to z detstva
pamätám aj ja, sa odkladalo, až napokon pečivo celkom vyschlo a stvrd-
lo...

Baranček je pripomienkou na Ježiša krista, nazývaného sv. Jánom
krstiteľom Baránok Boží, ktorý sníma hriech sveta (Jn 1,29; Jn 1,36). V u-
mení veľkonočný Baránok s víťaznou vlajkou zobrazuje nielen Ježiša ako
víťaza nad smrťou vzkriesením, ale často spolu s ďalšími atribútmi (svä-
tožiarou, krížom) spodobuje aj obeť ukrižovania.

Predstava Baránka Božieho sa vzťahuje na starozákonného baranče-
ka, ktorého krvou si Izraeliti počas otroctva v Egypte na Boží príkaz po-
mazali zárubne a rám dverí, aby sa chránili pred anjelom smrti. (Ex 12)
Nakoľko Židia si pripomínajú tieto udalosti a exodus izraelského ľudu
(sviatok Pesach/Pascha) práve v čase smrti Ježiša a jeho zmŕtvychvsta-

nia, teda kresťanských veľkonočných sviatkov, aj symbol baránka ako o-
bete za hriechy sa preniesol na Ježiša krista obetovaného za spásu sve-
ta, resp. do kresťanstva sa zo židovstva preniesla symbolika prechodu z
otroctva do slobody ako prechod z hriechu do života v Božej milosti.
Židia zároveň počas Paschy konzumujú baránka na znak vyslobodenia
sa z egyptskej poroby.

aj na Slovensku sa v minulosti zvykla na Veľkú noc piecť baranina,
postupne sa ale tento pokrm prestal pripravovať a  nahradila ho
cukrová pochúťka z treného i kysnutého cesta. EB

Redakcia Zohorského hlasu všetkým čitateľkám a čitateľom pra-
je...

„K novej jari veľa sily, by ste v zdraví dlho žili.
Na Veľkú noc všetkého dosť, radosť, pohodu, spokojnosť.“
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Vážení občania,

v týchto dňoch Vám bol do poštových schránok doručený
dotazník na prípravu nového dokumentu Programu hospodár-
skeho rozvoja a  sociálneho rozvoja obce Zohor na roky
2015– 2024 a Komunitného plánu sociálnych služieb na ro-
ky 2015 – 2020.

Touto cestou si Vás dovoľujeme pozvať k spolupráci a partici-
pácii na vytváraní Programu hospodárskeho rozvoja a sociál-
neho rozvoja obce Zohor a Komunitného plánu sociálnych
služieb. Vašimi odpoveďami nám pomôžete poukázať na priori-
ty a ciele, ktoré vnímate ako dôležité, a tiež nám poskytnete po-

hľad a Vaše názory, postrehy a námety na zefektívnenie hospo-
dárskeho a sociálneho rozvoja našej obce. Váš názor je pre nás
dôležitý. Pomôžte zo zohora spraviť ešte lepšie miesto pre život.

Dotazník je anonymný a jeho výsledky budú použité len na
spracovanie rozvojovej stratégie obce zohor na roky 2015 –
2024. 

za spoluprácu a vyplnenie dotazníka Vám vopred ďakujeme!
Vyplnený dotazník prosím odovzdajte naobecnom úrade alebo
v knižnici, prípadne vhoďte do poštovej schránky na budove
obecného úradu alebo zašlite elektronicky na e-mail: obecnyu-
rad@obeczohor.sk do 22. marca 2015.

Cena obce Zohor 2015
Obecné zastupiteľstvo obce zohor rozhodlo o tom, že v zmysle

Štatútu Obce zohor pristúpi každoročne k udeľovaniu Ceny obce
zohor.

Podľa Štatútu Obce zohor sa Cena obce udeľuje za:
1. a) vynikajúce tvorivé výkony a  významné výsledky vedeckej,

technickej, umeleckej, publicistickej a verejnoprospešnej čin-
nosti,

b) činnosť osôb, ktoré sa významným spôsobom pričinili o hos-
podársky a  kultúrny rozvoj obce, jeho propagáciu doma
i v zahraničí,

c) činnosť osôb pri záchrane ľudských životov a majetku obce
a jej občanov.

2. Návrhy na udelenie ceny môžu obecnému zastupiteľstvu pred-
kladať poslanci, starosta obce, prípadne aj občania obce. Návrhy
musia byť riadne odôvodnené.

3. Cenu obce zohor tvorí plaketa s erbom obce a peňažitá odme-
na vo výške schválenej obecným zastupiteľstvom. k cene obce
sa vydáva potvrdenie (preukaz) o jej udelení, v ktorom je uve-
dené meno, adresa, dátum narodenia laureáta, pečiatka obce
a podpis starostu obce.

4. Cenu obce zohor slávnostne odovzdáva laureátom starosta ob-
ce.

5. Výnimočne sa môže cena udeliť jednotlivcovi i po jeho smrti –
in memoriam. V takomto prípade sa ceny môžu odovzdať ro-
dinným príslušníkom pocteného.

6. Evidencia Cien obce zohor sa vedie v kronike obce.
Prípravou a  organizačným zabezpečením Obecné zastupiteľstvo

poverilo kultúrnu komisiu. z uvedeného dôvodu Vás žiadame, aby
ste do 30. 6. 2015 predložili návrhy na udelenie tejto ceny v  roku
2015. Návrhy musia byť v zmysle štatútu odôvodnené.

Očakávame vaše návrhy a veríme, že sa budete aktívne podieľať na
realizácii udeľovania Ceny obce.

Jana Ščasná v. r. predseda komisie
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Referendum o rodine
aliancia za rodinu ešte v minulom roku zozbierala viac ako 400-tisíc pod-

pisov na vyhlásenie referenda o  ochrane rodiny. Podpisy a  referendové
otázky odovzdali pánovi prezidentovi andrejovi kiskovi, ktorý na základe
toho vyhlásil referendum. a tak sme sa 7. februára stretli pri volebných ur-
nách. Na to, aby bolo referendum platné, bolo potrebné, aby prišla vyjadriť
svoj názor aspoň polovica oprávnených voličov. To sa ale nestalo a referen-
dum bolo neplatné. 

Otázky, ktorých sa referendum týkalo, zneli:
1. Súhlasíte s tým, aby sa manželstvom nemohlo nazývať žiadne iné spo-

lužitie osôb okrem zväzku medzi jedným mužom a jednou ženou?
2. Súhlasíte s tým, aby párom alebo skupinám osôb rovnakého pohlavia

nebolo umožnené osvojenie (adopcia) detí a ich následná výchova?
4. Súhlasíte s tým, aby školy nemohli vyžadovat účasť detí na vyučovaní

v oblasti sexuálneho  správania či eutanázie, ak ich rodičia alebo deti
samé nesúhlasia s obsahom vyučovania?

Výsledky za celé Slovensko:
Počet okrskov 4 942 
Počet odovzdaných zápisníc okrskových komisií 4 942 
Podiel odovzdaných zápisníc okrskových komisií v % 100,00
Počet oprávnených občanov zapísaných 
v zoznamoch na hlasovanie 4 411 529 

Počet oprávnených občanov, ktorým sa vydali hlasovacie lístky 944 674 
Počet odovzdaných hlasovacích lístkov 944 209 
Počet odovzdaných platných hlasovacích lístkov 938 135 
Počet odovzdaných neplatných hlasovacích lístkov 6 074 
Účasť v % 21,41 

Výsledky za našu obec :
Počet okrskov 1 
Počet odovzdaných zápisníc okrskových komisií 1 
Podiel odovzdaných zápisníc okrskových komisií v % 100,00 
Počet oprávnených občanov zapísaných 
v zoznamoch na hlasovanie 2 687 

Počet oprávnených občanov, ktorým sa vydali hlasovacie lístky 528 
Počet odovzdaných hlasovacích lístkov 527 
Počet odovzdaných platných hlasovacích lístkov 523 
Počet odovzdaných neplatných hlasovacích lístkov 4
Účasť v % 19,65 

Prekvapením pre členov
referendovej komisie bola
vzácna návšteva. Pozrieť sa
na priebeh referenda a
odovzdať svoj hlas prišiel
sám pán minister vnútra
róbert kaliňák.

Obecný úrad a Stavebný úrad

Pondelok 7:30 - 11:30 12:30 - 15:30
Utorok 7:30 - 11:30
Streda 7:30 - 11:30 12:30 - 17:00
Štvrtok 12:30 - 15:30
Piatok 7:30 - 11:30 12:30 - 14:00

Obedňajšia prestávka   11,30 – 12,30

Oznamujeme občanom, že

v týždni od 20. do 23. apríla

budú pracovníci Obecného úradu v zohore 
vydávať v kultúrnom dome

• platobné výmery na daň z nehnuteľnosti
a daň za psa 

• poštové poukážky na poplatok za komu-
nálny odpad

zároveň bude možné tieto poplatky platiť 
v hotovosti alebo bankomatovou kartou.

Taktiež budete môcť zaplatiť:
• cintorínsky poplatok a Technickým služ-

bám stočné

Uvedené si budete môcť vybaviť:

Pondelok, Utorok, Štvrtok 
od 8.00 do 11.30 a od 12.30 do 16.00

Streda od 8.00 do 11.30 a od 12.30 do 17.30

Knižnica bude v týchto dňoch zatvorená.

otázka 
odpoveď „áno“ odpoveď „nie“ neplatné hlasy
počet podiel% počet podiel% počet podiel% 

1. 892 719 94,50 39 088 4,13 12 867 1,36 

2. 873 224 92,43 52 389 5,54 19 061 2,01 

3. 853 241 90,32 69 349 7,34 22 084 2,33 

otázka 
odpoveď „áno“ odpoveď „nie“ neplatné hlasy
počet podiel% počet podiel% počet podiel% 

1. 496 93,93 23 4,35 9 1,70

2. 482 91,28 32 6,06 14 2,65

3. 46 88,06 45 8,52 18 3,40

Stránkové hodiny
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A: Berie na vedomie:
1. určenie overovateľov zápisnice: Mgr. lucia Besedová, Ing. Ján Polakovič;
2. určenie zapisovateľky zápisnice: Mgr. Gabriela kafková;
3. kontrolu plnenia uznesení Obecného zastupiteľstva;
4. správu komisie kultúrnej;
5. správu komisie sociálnej a zdravotníctva;
6. správu komisie vzdelávania a športu;
7. správu komisie výstavby, ŽP a ÚP;
8. správu komisie finančnej;
9. správu náčelníka obecnej polície za obdobie od: 3. 11. 2014 do 19. 1. 2015;

B: Schvaľuje:
1. členov návrhovej komisie v zložení: Dr. Peter labák, Bc. Vladimíra Jakabová, Bc.

Marek Granec;
2. program zasadania obecného zastupiteľstva s pripomienkami;
3. sobášiaci okrem starostu obce: rNDr. Peter labák, PhD.
4. predaj časti obecného pozemku alžbete a Jozefovi horváthovcom, Požiarnicka

č. 16, parc. č. 843/140 o výmere 148 m2 a parc. č. 843/141 o výmere 75 m2 podľa
GP č. 86/2014, za cenu 3,33 € za m2 s podmienkou úhrady nedoplatkov za daň
z nehnuteľností a poplatkov za odvoz komunálneho odpadu;

5. vypracovanie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja obce zohor, fi.
Scarabeo-sk, s.r.o. Povstalecká 16, 974 09 Banská Bystrica za celkovú cenu 1000 €;

6. vypracovanie komunitného plánu sociálnych služieb obce zohor, fi. Scarabeo-
sk, s.r.o. Povstalecká 16, 974 09 Banská Bystrica za celkovú cenu 500 €;

7. cenovú ponuku na obchôdzkový systém fi aVESYS, Jilemnického 39, 915 01
Nové Mesto nad Váhom za cenu 684,48 € s DPh;

8. zmenu rozpočtu obce zohor k  31.12.2014 presunom rozpočtovaných pro-
striedkov v rámci schváleného rozpočtu v súlade s § 14 ods. 2 písm. a) zákona č.
583/2004 z.z. nasledovne:

9. finančnú dotáciu pre Oz rOCONaBa na rok 2015 vo výške 1.000 €;
10. cenovú ponuku fi. MPlast, Vysoká 2542/1, Malacky na výmenu vonkajších

dverí na ihrisku za cenu 2349,80 € s DPh;
11. zásady odmeňovania poslancov a volených členov komisií v obci zohor;
12. rozšírenie kompetencií starostu obce o:

a) samostatné posudzovanie všetkých došlých žiadostí;
b) povoľovanie používať priestory kultúrneho domu na kultúrne, súkrom-

né a obchodné akcie a znížiť alebo odpustiť nájomné;
c) povoľovanie používať športoviská a priestory multifunkčného športové-

ho areálu na športové, kultúrne a súkromné akcie a znížiť alebo odpustiť
nájomné (poplatky);

d) poskytnúť mimoriadnu jednorazovú dotáciu do výšky 1 700 € v zmysle

platných predpisov s podmienkou uviesť na najbližšom zasadaní obec-
ného zastupiteľstva rozpis súm, ak jednotlivá dotácia bola aspoň 340 € ;

e) umožniť uvoľniť prostriedky do výšky 17 000 € v prípade živelnej pohro-
my alebo havárie veľkého rozsahu na nehnuteľnostiach s povinnosťou
dodatočného schválenia;

f) do výšky 3 500 € objednať stavebné práce, služby, úpravy a rekonštrukcie
budov, miestnych komunikácií a objektov patriacich do majetku obce s
podmienkou uviesť na najbližšom zasadaní obecného zastupiteľstva roz-
pis použitých súm, ak jednotlivá objednávka bola aspoň 350 € 

C: Súhlasí:
1. s vybudovaním kompenzačného rozvádzača pri ľadovej ploche v multifunkč-

nom areáli;
2. s vyhlásením verejnej zbierky na obstaranie cisternovej automobilovej striekač-

ky pre Dhz;
3. s vydaním záväzného stanoviska pre fi. Dopravoprojekt, a.s., kominárska 2, 4, 832

03 Bratislava 3 k dokumentácii na územné konanie pre stavbu ŽST zohor – zá-
chytné parkovisko pre IaD;

4. s predajom časti obecného pozemku Františkovi lazarovi a manželke, košiarska
2, zohor parc. č. 10356/28 o výmere 98,5 m2, za cenu 3,33 € za m2 s podmienkou
doloženia GP žiadateľom; 

5. s vydaním záväzného stanoviska pre fi rEMING CONSUlTING a.s., Trnavská
cesta 27, 831 04 Bratislava 3 pre úpravu rozvodov NN, PS 04-11-22

D: Nesúhlasí:
1. so žiadosťou romana a heleny Godulovej, krivá 22, zohor o odkúpenie časti

obecného pozemku p. č. 749/1 o výmere cca. 70 m2;
2. so žiadosťou radovana kuba, Domkárska 7, zohor o prenajatie parkovacieho

miesta na Domkárskej ul.

E: Volí:
1. zástupcu starostu obce: rNDr. Peter labák, PhD.

F: Konštatuje:
1. zvolený poslanec Oz rNDr. Peter labák, PhD. zložil zákonom predpísaný sľub.

G: Ruší:
1. Bod C. odst. 1, Uznesenia č. 26/2014;
2. Bod B. odst. 2, Uznesenia č. 24/2014;

H: Poveruje:
1. Poslanca rNDr. Petra labáka, PhD. zvolávať a viesť zasadnutia Oz v prípadoch

podľa § 12 ods. 2 prvá veta, ods. 3 tretia veta, ods. 5 tretia veta a ods. 6 tretia ve-
ta zákona č. 369/1990 zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov;

2. Starostu obce Bc. Martina zálesňáka zabezpečiť vybranie cenovo najvýhodnej-
šej ponuky v súlade so zákonom o verejnom obstarávaní a uzavrieť zmluvu na
vybudovanie kompenzačného rozvádzača pri ľadovej ploche v multifunkčnom
areáli; .

Uznesenie č. 2
zo zasadnutia obecného zastupiteľstva obce Zohor zo dňa 23. 1. 2015
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Bežné výdavky -144 392 €
kapitálové výdavky -599 400 €
Finančné operácie - výdavky 0 €
SPOLU VÝDAVKY: -743 792 €

Bežné výdavky 141 740 €
kapitálové výdavky 602 052 €
Finančné operácie - výdavky 0 €
SPOLU VÝDAVKY: 743 792 €

V roku 2014 bolo Obecnou políciou zohor prijatých 276 oznáme-
ní od občanov, týkajúcich sa hlavne rušenia nočného kľuku, nezhôd
v rodinách, túlavých a zabehnutých psov, požívania alkoholu na ve-
rejnosti, nezvestných osôb, krádeži veci, krádeži vlámaním a podob-
ne. Všetky oznámenia boli preverené a  realizované v  kompetencii
obecnej polície, resp. v  spolupráci s  Obvodným oddelením Pz
Stupava.

V porovnaním s rokom 2013, kde bolo prijatých 430 oznámení, čo
je o  154 oznámení viac, je zrejmé, že práca obecnej polície v  roku
2014 bola smerovaná správnym smerom.

Vybrané skutky podľa závažnosti:
hliadke Obecnej polície bolo telefonicky oznámené, že poškodenej ne-

známy páchateľ vykonal krádeže vlámaním do záhradného domčeka, kde
bola odcudzená železná bránka, 2 ks radiátorov, 3 ks kovových regálov. Vec

realizovalo OO Pz Stupava v súčinnosti s Obecnou políciou. Na základe zá-
berov z kamerového systému, ako aj vykonanej previerky v zberných suro-
vinách boli zistené dve podozrivé osoby. Podľa miestnej a  vecnej prísluš-
nosti prípad prevzalo oddelenie skráteného vyšetrovania OO-Pz Stupava.

Počas hliadkovej služby bola v  areáli futbalového štadióna pri unimo-
bunke zaregistrovaná podozrivá osoba. hliadka osobu nezistenej totožnos-
ti prenasledovala, avšak nepodarilo sa ju zadržať. Ohliadkou miesta bolo zis-
tené, že páchateľ bol vyrušený pri páchaní trestnej činnosti tým, že železnou
tyčou vylomil zámok na dverách unimobunky a pripravil si rôzne veci na
odcudzenie. k predmetnej veci bol privolaný správca futbalového štadióna,
ktorý potvrdil, že z objektu nebolo nič odcudzené, objekt bol zabezpečený
proti vlámaniu.

hliadke obecnej polície bolo nahlásené, že na križovatke ulíc lábska
a  Školská cez cestu je spadnuté elektrické vedenie. Vec bola preverená,
miesto bolo zaistené, bola privolaná poruchová služba. Na mieste pracov-

Vyhodnotenie činnosti Obecnej polície Zohor za rok 2014
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PONUKA PRE SENIOROV:
1. celodenná starostlivosť od 7,00 – 17,00 hod. 
2. zabezpečenie celodennej stravy  a pitného režimu          
3. denný program : čítanie, hry, ručné práce, cvičenie vhodné

pre seniorov, iné záľuby, nácvik motoriky 
4. Vaši príbuzní, ktorí sú ešte v pracovnom pomere, môžu bez

starostí vykonávať svoje povolanie
5. máme vytvorené podmienky aj na oddych, sedačky, kreslá,

polohovacie ležadlá a v lete pobyt na priestrannej záhrade

Viete zabezpečiť dôstojný život Vašim blízkym, keď po-
trebujú opateru? ... My áno......

Už v  priebehu mesiaca marec otvárame naše dvere seniorom a
zdravotne postihnutým osobám, ktorých stav (sebestačnosť, kognitív-
ne funkcie) umožňuje pobyt v dennom stacionári. Denný stacionár s
kapacitou 16 miest bude otvorený v pracovných dňoch v čase od 7,00
hod. do 17,00 hod. Počas dňa tu môžu tráviť svoj čas seniori, ktorí 

žijú sami alebo ktorých rodinní príslušníci musia odísť do práce.
Cieľom nášho zariadenia je zabezpečiť odbornú službu, ktorá zodpo-
vedá potrebám fyzickej osoby so zohľadnením na jej potreby, priro-
dzené vzťahy a rodinu. Posilňovať kontakt so spoločenským prostre-
dím, aktivizáciu, podporu samostatnosti a zodpovednosti.

Denný stacionár vytvára podmienky na činnostnú terapiu, počas
ktorej zapája fyzickú osobu do tvorivých činnosti, pomáha rozvíjať
motorické, kognitívne, komunikačné, sociálne a osobnostné kompe-
tencie.

Zabezpečuje záujmovú činnosť formou čítania, počúvania hudby,
prechádzok po okolí, hrania spoločenských hier a iných aktivít.

V prípade záujmu o bližšie informácie kontaktujte:
Mgr. Martinu Baďurovú, riaditeľku SENIOr zOhOr n.o.
Osobne: na Obecnom úrade v zohore, Nám. 1. mája 1
Telefonicky: na tel. čísle 02/65961122
Mailom: stacionar@obeczohor.sk
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SENIOR ZOHOR n.o.  

níkmi poruchovej služby bolo zistené, že sa jedná o elektrické vedenie ve-
rejného osvetlenia, ktoré je pod prúdom. závada bola odstránená pracov-
níkmi poruchovej služby. 

hliadka prijala oznámenie, že na konci ulice Poľná je na koľajisku asi pod-
napitý muž, ktorý nadáva a chodí po koľajniciach. hliadka po príchode na
miesto videla muža sedieť na koľajnici. ako sa hliadka približovala k mužo-
vi, tak tento vstal, postavil sa do stredu koľajiska, roztiahol ruky a oproti ne-
mu prichádzal rýchlik smerom do Malaciek. rušňovodič použil zvukové
znamenie a zatiahol rýchlobrzdu. Člen hliadky muža okríkol, aby zo želez-
ničnej trate odskočil, čo aj v poslednej chvíli urobil. Vlak zastal a muž po
chvíľke vyšiel spoza posledného vozňa. Tento bol vyzvaný, aby nasledoval
hliadku. Po príchode na obecnú políciu bolo vyrozumené OO Pz Stupava,
ktoré po vypočutí privolala rzP, ktorá previezla muža do psychiatrickej ne-
mocnice v Pezinku. 

Na obecnú políciu sa dostavila pani, ktorá oznámila, že sa jej stratil malo-
letý 10-ročný syn, ktorý odišiel z domu a babke povedal, že sa ide kúpať ku
svojmu kamarátovi, tam však vôbec neprišiel. rodina preverila všetkých je-
ho kamarátov a taktiež prešli celú obec, ale syna nenašli. Nezvestnosť bola
ihneď oznámená na OO Pz Stupava. hliadka OO Pz Stupava sa dostavila
na Obecnú políciu zohor a počas vyťažovania oznamovateľky volala sestra
maloletého, že sa brat vrátil domov. Na základe toho bola akcia zrušená. 

Na obecnú políciu sa dostavili deti, ktoré oznámili, že ich matka je pod
vplyvom alkoholických nápojov a chce skočiť pod vlak. Vec bola preverená
osoba bola nájdená v blízkosti svojho trvalého pobytu na tvári mala odre-
niny. Na základe zistených skutočností bola vyzvaná, aby nasledovala hliad-
ku na obecnú políciu, kde jej bola privolaná rzP. záchranári osobu ošetrili
a previezli do nemocnice. 

Na obecnú políciu bolo poškodeným oznámené, že zo školského areálu
bol odcudzený horský bicykel v hodnote cca 500 euro. V priebehu šetrenia
bol zistený páchateľ, bicykel bol vrátený majiteľovi. 

hliadka prijala oznámenie, že za cintorín dve osoby vyviezli odpad. Po prí-
chode na miesto bol nájdený starý kredenc a  vrece s  odpadom. k  pred-
metnej veci bolo vykonané šetrenie, kde boli zistení dvaja páchatelia, ktorí
nelegálne založenú skládku odstránili na vlastné náklady. 

hliadke obecnej polície bolo nahlásené, že na Nám. mládeže v priestore

obchodného centra neznámy páchateľ rozbil sklenenú výplň dverí. Vec bo-
la preverená, bolo zistené, že na vchodových dverách obchodu s detským
oblečením je rozbitá sklenená výplň. Bola privolaná majiteľka odchodu ,
ktorá bola upovedomená o  spôsobenej škode. Príslušníci obecnej polície
vykonali šetrenie, kde bol k uvedenému skutku zistený páchateľ. Na zákla-
de zistených skutočností bola privolaná hliadka OO Pz Stupava, ktorá prí-
pad prevzala aj s páchateľom k ďalšej služobnej realizácii. 

Pre účely trestného konania ako podporný dôkazový materiál bol v šies-
tich prípadoch spracovaný záznam z kamerového systému, ktorý bol pod-
ľa miestnej a vecnej príslušnosti postúpený na OO Pz Stupava a kriminál-
nej polícií Or Pz Malacky. 

Na úseku zabehnutých a túlavých psov v hodnotenom období obecná
polícia odchytila celkovo 15 psov, ktorí boli umiestnení do kotercov na OP.
O všetky zvieratá je riadne postarané. Prostredníctvom obecného rozhlasu
sa prihlásili 12 majitelia psov, tieto im boli odovzdané späť. V troch prípa-
doch sa majitelia psov nenašli a tieto boli zverené novým majiteľom. 

Príslušníci obecnej polície pravidelne vyhodnocujú bezpečnostnú situá-
ciu v  obci v  spolupráci s  OO Pz Stupava, kriminálnou políciou Or Pz
Malacky a Pohotovostnou motorizovanou jednotkou kr Pz Bratislava.
Veľký dôraz je kladený na prevenciu. 

Počas uplynulého roka v  šiestich prípadoch občania oznámili nájdenie
osobných dokladov, bankomatových kariet a mobilných telefónov. Všetky
veci boli vrátené majiteľom. Touto cestou chceme poďakovať čestným ná-
lezcom. 

Na záver by sme chceli poďakovať občanom, ktorí nám pomohli pri rie-
šení bezpečnostnej situácie v obci a tešíme sa na ďalšiu spoluprácu v roku
2015. 

Informácia pre občanov: ak potrebujete pomoc a voláte na
Obecnú políciu zohor a t.č. je nedostupné, tak to neznamená, že
Vám nechceme zdvihnúť telefón, ale že nie sme v práci, nakoľko
z  personálnych dôvodov nepracujeme celých 24 hodín denne.
V  takom prípade zavolajte na t.č. 158, alebo na t.č. OO-Pz
Stupava 659 36 030. Obecná polícia zohor
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Výročná členská schôdza
Jednoty dôchodcov v Zohore

Dňa 3. februára sa konala v  priestoroch kultúrneho domu členská
schôdza našich dôchodcov. zúčastnilo sa jej 146 členov, ktorých priví-
tal predseda p. Ján zvara. zároveň privítal i  hostí – p. predsedníčku
okresného výboru p. Mrázovú, krajskú predsedníčku p. lomnickú a p.
starostu Bc. zálesňáka. Ďalej p. predseda oboznámil všetkých s progra-
mom schôdze. Postupne členovia výboru podali správu o činnosti v ro-
ku 2014, správu o  hospodárení a  správu revíznej komisie. Nakoľko sa
starý výbor rozhodol odstúpiť, hlavným bodom schôdze bolo zvoliť si
nový výbor. Vo verejnom hlasovaní si dôchodcovia zvolili za svojho
predsedu p. Ing. Malíka, za hospodára p. renátu hricovú a za tajomníč-
ku Teréziu Didákovú. Pri práci im budú pomáhať ďalší členovia výboru
a to p. Oľga Badrnová, T. Mackovič, agnesa klubníková a Ing. Stanislav
Štibraný. Členmi revíznej komisie sa stali p. Dušan Greger a  Jarmila
Stachová. Ďalším bodom programu bolo pohostenie, vďaka p.
Bertovičovi, padlo nám to dobre. Potom prišlo na rad schvaľovanie plá-
nu činnosti na rok 2015, ktorý predniesla p. Terézia Didáková. Pán pred-
seda sa poďakoval odchádzajúcemu výboru za ich náročnú prácu ky-
tičkou, a zároveň poďakoval aj bývalej p. starostke JUDr. Michalinovej za
podporu. k slovu sa dostali i hostia p. Mrázová a p. starosta so svojimi
milými príhovormi. Nakoniec sme si zvolili zástupcov, ktorí nás budú re-
prezentovať na krajskom sneme v  Malackách. Bodkou za členskou
schôdzou bolo pár slov novozvoleného p. predsedu Malíka adresova-
ných všetkým prítomným na členskej schôdzi. T.D.

Dobrá novina
Tradičné koledovanie Dobrej noviny v našej farnosti sa uskutočnilo

dňa 4. januára 2015. Spolu dvadsaťdva koledníkov v štyroch skupinách
prinášalo radostnú zvesť do rodín, ktoré na nich netrpezlivo čakali. 

z výťažku verejnej zbierky v roku 2015 podporí Dobrá novina projek-
ty v afrike v oblasti vzdelávania, zdravotnej starostlivosti a zabezpečenia
prístupu k  čistej pitnej vode. V krajinách východnej afriky pomáha
Dobrá novina v ťažkých životných situáciách získať podmienky na dô-
stojnejší život detí, žien, mladých ľudí, rodín a komunít v krajinách sub-
saharskej afriky. 

aj vďaka pomoci zohorských koledníkov bude zbierka o to bohatšia.
V štyridsiatich deviatich rodinách sa nám spolu podarilo zozbierať 1 443
EUr, za čo všetkým úprimne ďakujeme. 

Vďaka patrí všetkým tým, ktorí akýmkoľvek spôsobom prispeli a po-
mohli tomu, aby aj tento rok mohla prebiehať Dobrá novina v našej far-
nosti. Verím tomu, že aj nasledujúci rok sa nám podarí zorganizovať ko-
ledovanie Dobrej noviny. Mgr. Ščasná Jana￼

Stretnutie s Františkom
V dňoch 28. – 30. novembra 2014 prijal Svätý Otec František pozva-

nie od ekumenického patriarchu Bartholomea, aby spoločne oslávili
sviatok svätého apoštola Ondreja, ktorý je pre pravoslávnu cirkev tým,
kým je sv. Peter pre rímsku cirkev. Touto návštevou vyjadril Svätý Otec
i túžbu po jednotnej cirkvi. 

Pri tejto príležitosti mala naša rodáčka sr. Melánka zálesňáková mož-
nosť sa s ním osobne stretnúť a povedať mu, že ho máme radi. Pevne
veríme, že tento pozdrav bol pozdravom všetkých kresťanov a ľudí dob-
rej vôle, ktorí sa za neho modlia, „fandia“ mu a prajú všetko dobré. 

Sestra Melánka je členkou spoločnosti Malých sestier Ježišových a už
niekoľko rokov vydáva svedectvo o kristovi v Istanbule, kde podmien-
ky žitia kresťanskej viery sú oveľa, oveľa ťažšie ako u nás doma. 

Touto cestou ju chceme tiež pozdraviť a zaželať jej všetko dobré pri
jej náročnej misii v Turecku. Autor: BŠ

Jasličková pobožnosť
Jasličková pobožnosť sa stala v  zohore neodlučiteľnou súčasťou

Vianoc pre mnohých farníkov. každoročne sa stretávame na Prvý svia-
tok vianočný poobede v kostole, kde deti predstavujú príbeh narode-
nia malého Ježiška, a spoločne tak slávime vianočné sviatky. 

Tento rok bolo približne 30 detí zapojených do činnosti. každé jed-
no z nich predstavovalo dôležitú rolu, ktorá sa spája s príchodom Ježiša
krista na zem. Či už to boli anjeli, pastieri, Panna Mária či sv. Jozef ale-
bo Traja králi, každé dieťa sa ocitlo v nejakej role. Bolo vidno, že mali
z  toho veľkú radosť, veď sa im celá pobožnosť aj nádherne podarila.
Celú túto slávnosť obohatila piesňami detská hudobná skupina Vega
pod vedením pána Juraja Štefanoviča . Texty, ktoré boli spievané, vy-
tvorili špeciálne pre túto príležitosť. 

Deti z farnosti zohor spolu so spevákmi a hudobníkmi vytvorili jed-
no nádherné dielo, ktorým potešili mnohých farníkov, a za to im veľmi
pekne ďakujem. Poďakovanie tiež patrí p. farárovi ThDr. Miroslavovi
komornému, PhD., Ing. Veronike labákovej za pomoc a  manželom
Štefanovičovcom za nácvik piesní na Jasličkovú pobožnosť. Pevne ve-
rím, že aj nasledujúci rok sa nájde ochota u ľudí zorganizovať Jasličkovú
pobožnosť a spríjemniť ňou vianočné sviatky. 

Mgr. Jana Ščasná
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Muzikantský ples sa pomaly udomácňuje v našej obci. Už po tretí-
krát sa konal na pôde kultúrneho domu. hostí už vo vestibule privíta-
la ľudová hudba Dudíci a na dobrú náladu nechýbal ani vstupný prípi-
tok. Tento rok sa konal už piaty ročník, a tak sa oslavovalo vo veľkom. 

Po otvorení a príhovore kapelníka záhorienky Jaroslava Fišera sa po
celej sále začali ozývať výbuchy šampanského. konferovania sa aj v ten-
to rok jedinečne zhostil Jirka helán. 

Dychová hudba Nadličanka, ako prvá kapela, pozvala všetkých hostí
na tanečný parket. a  veru tancachtiví plesajúci návštevníci sa nedali
dlho prosiť. Pre tých, ktorí sa doma nestihli navečerať bola pripravená
chutná večera, ku ktorej vyhrávala hudobná skupina Vega. Minulý rok
nám svoje umenie predviedli muži z Tvrdoníc a tento rok poslali ženy,
ktoré svojím spevom zaplnili celú sálu. Pri ich vystúpení sme si od tan-
ca trocha oddýchli, ale hneď pri prvých tónoch dychovej hudby
Dubňanka sa parket znova zaplnil. 

Tradíciou sa už stala súťaž „Spíva celá sál.“ Súťaž spočíva v tom, že sa
vylosujú dve vstupenky, vďaka čomu sa určia dva stoly. zástupcovia,
ktorí sedia pri týchto stoloch vyberú spomedzi seba spevákov a nieke-
dy aj nespevákov, ktorí majú jedinečnú možnosť zaspievať si s kapelou
záhorienka známu pesničku. Diváci svojím potleskom potom určia ví-
ťaza. Tohtoročným víťazom sa stali zástupkyne zohora Janka Ščasná
a Janka Polgárová, a odniesli si ako výhru krásnu na pohľad a vynikajú-
cu na chuť veľkú tortu. Že bola fantastická môžem potvrdiť, ochutna-
la som. Podarilo sa nám zistiť, ako si to naše Janky na pódiu užívali a či
bola aj nejaká tréma. Odpoveď Janky Ščasnej bola: „ Tréma bola a veľ-
ká.“ „Janka, vôbec to nebolo vidieť a ani počuť, spievali ste fantasticky
a výhru ste si zaslúžili a aj touto cestou Vám celá redakcia zohorského
hlasu gratuluje!“

a potom prišla na rad dychová hudba záhorienka, ktorá svojím zá-
horáckym repertoárom potešila naše nažhavené ušká. Prekvapenie si
hudobníci pripravili pre svoju speváčku a  konferencierku alenku
repáňovú, ktorá oslavovala narodeniny. Okrem veľkej kytice jej daro-
vali aj sólo a naši chlapi sa predbiehali, aby oslávenkyňu poriadne po-
vyzvŕtali.

Na každom plese či zábave nemôže chýbať tombola. Bola bohatá
a pestrá, a niektorí si veru odniesli veľmi zaujímavé ceny.

Po polnoci prišla na rad dychová hudba Gloria zdeňka Gurského
a záver plesu patril skupine Duo Šohaji, kde nám speváci záhorienky
predviedli, že im nie sú cudzie ani moderné pesničky. komu pri tanco-
vaní vyhladlo a mal pocit, že vypotil veľké množstvo kalórií, mohol ich
ešte doplniť výbornou kapustnicou.

Počas celého večera bola možnosť občerstvenia v plesovom bufete,
kde bol bohatý výber vín, či už to boli moravské vína z viníc známeho
speváka Moravanky Jožka Šmukaře alebo z  vínotéky p. kuchára zo
zohora. 

Veľká vďaka patrí organizátorom Dh záhorienka a  OcÚ zohor za
pohodovú atmosféru, krásne chvíle pri muzike a príjemné zážitky. Už
teraz sa tešíme na stretnutie o rok. 

Jšč.

Muzikantský ples

Krojovaný fašang 2015 
„Už sa fašang krácí, už sa nenavrácí, staré dzívky lajú, že sa nevydajú...“

zohorčanom a zohorčankám slúži ku cti, že hoci tradičné ľudské hodno-
ty strácajú v dnešnom modernom svete význam, vlastné kultúrne dedičstvo
si dôstojne zachovávajú a odovzdávajú mladším generáciám. Fašiangové ve-
selenie v zohore vyvrcholilo v poslednú fašiangovú (tento rok i svätovalen-
tínsku) sobotu. 

Už siedmy ročník Krojovaného fašangu usporiadalo Občianske združenie
zohorské ozveny v spolupráci s Obecným úradom zohor. Organizátori kaž-
dého návštevníka pri vstupe do miestneho kultúrneho domu milo privítali,
ozdobili modrou stužkou a na zahriatie, či posmelenie ponúkli dúškom sli-
vovice i višňového likéru. Popri odkladaní svojich zvrchníkov do opatery pa-
ní šatniarok si mohol všímavý návštevník prezrieť niekoľko fotografií z minu-
loročných fašiangov a zohorských krojov, umiestených na paravánoch. ruku
k dielu priložila aj pani Janka Cabadajová, ktorá sálu kultúrneho domu okrá-
šlila tematickou výzdobou pódia. 

Na úvod sa slova ujal pán Ivan Mackovič, podpredseda OzzO. Všetkým
zaželal „...zdraví, ščascí a Boží požehnáňí...“ Po vypýtaní si „gulatého štempla na
zahájení“ od pána Františka Grelika, predsedu združenia, sa začala zábava. Do
tanca po celý čas vyhrávala Dychová hudba Vištučanka. hostí programom
sprevádzal pán Peter Dudek, ktorý zložil poklonu prítomným dámam, keď
známym výrokom skonštatoval, že „...chuapi sú o rok starší, ženy o rok krajší...“.
V popolnočnom moderovaní ho vystriedal pán Fr. Grelik. 

atmosféru spríjemnili svojím pôvabným vystúpením deti z jablonovského
folklórneho súboru Jabúčko. Podujatie doplnili a spestrili tanečným dielkom
i dievčatá z tanečnej skupiny Pramienok ze zóhru pod vedením pani učiteľ-
ky zlatice Šomorjai. Všetka pozornosť chlapcov a pánov sa na slečny a ženy
sústredila počas Kvjecinového tanca. 

Pred úderom polnoci sa naplnilo hlavné poslanie fašiangovej veselice.
Pochovávanie basy, parodizujúce reálne obradné pochovanie nebožtíka,
sprevádzané úsmevným komentárom pána karola lacka bolo okrem smút-
ku plačiek naplnené očakávaním jej opätovného znovuzrodenia po Veľkej
noci – „S Bohem tu spočívaj basa premilená, abys sas k Velkej Noci znovu obu-
dziua. Olóres, dolóres, naučá Ťa v pekle móres.“ 

zohorčania i cezpolní zabávajúci sa ukázali, že okrem odievania sa do ľu-
dových krojov im nie je cudzie ani prestrojenie sa do masiek. Na parkete ste
tak mohli natrafiť na Snehulienku a jej sedem trpaslíkov, kráľa so svojou krá-
ľovnou, upíra, dve Pipi Dlhé Pančuchy, čarodejnicu, vojaka, lekára, zdravotnú
sestričku s „liečivým nápojom“, gejšu, Napoleona a  rôzne iné maškary. aj
zohorčania a  zohorčanky si udržiavajú predovšetkým v  minulých dobách
veľmi obľúbený zvyk prezliekania sa mužov za ženy a žien za mužov, hoci, ako
bolo vidieť, u  našich pánov je takéto maskovanie sa vyhľadávanejšie.

Fašiangové veselie v Zohore
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Najnápaditejšou maškarou sa stal franti-
škánsky (podľa farby habitu) páter s mníš-
kou v čiernom rúchu. Druhé miesto v súťa-
ži masiek získala Snehulienka so svojimi
trpaslíkmi a pomyselné tretie miesto obsa-
dila gejša. za najkrajší kroj bola ocenená pa-
ni kolláriková, ktorá predstavila rázovitý
dobový odev z regiónu Tekov. 

Pre niekoľkých šťastlivcov bola výhodná
aj investícia do kúpy tombolových lístkov.
Tým, čo nezískali priamu výhru, urobila ra-
dosť výhra po vylosovaní čísla ich lístku. No
a tí, ktorí majú viac šťastia inde, sa mohli as-
poň zamyslieť nad významom myšlienok
uvedených na lístkoch. 

Fašiangovú spoločnosť poctil svojou prí-
tomnosťou aj nový zohorský starosta – pán Martin zálesňák, ktorého privíta-
nie v pánskom podaní bolo nakoľko „co je moc – to je moc“ o  to vrelšie,
že opraty richtárstva drží v rukách konečne muž. 

zábavu „podporila“ vynikajúca ponuka malokarpatských a moravských vín
a hlad zahnali pečienky od Marišky. Vzácnou pamiatkou na fašiangy sa pre
mnohých stal vínový pohár s motívom tanca „kováčska – dýmaná“. 

Inováciou tohoročného Krojovaného fašangu bolo spustenie online rezer-
vačného systému, ktorý zaiste ocenili najmä tí pohodlnejší z nás. 

  Určite nebudem klamať, ak sa usporiadateľom a všetkým, ktorí sa akým-
koľvek spôsobom pričinili o  dobrú fašiangovú náladu, srdečne za všetkých
hostí poďakujem. EB

Dňa 7. februára sa otvorili dvere kultúrneho domu v zohore, do
ktorého postupne vchádzali čarodejnice, princezné, rytieri, zvieratá
a ďalšie rôzne masky, aby si zatancovali, zaraďovali sa a zasmiali.
O akú udalosť išlo? Predsa karneval!

Deti sa do fašiangovej nálady dostali pesničkou Fašiangy Turíce,
ktorú za pomoci p. uč. Janky Ščasnej zaspieval jej školský spevácky
zbor. Potom všetkých privítala svojimi milými slovami. O hudbu a zá-
bavu sa postaral DJ Vlado, ktorý nám púšťal rôzne hity tejto hudob-
nej sezóny. Všetky deti v maskách sa vrhli na parket a začalo sa tan-
covať v plnom prúde. Na chvíľu sa každé dieťa dostalo aj na pódium,
aby predviedlo svoju masku. Tancovanie prerušilo losovanie tombo-
ly. Cien bolo veľa, ale hlavná výhra bola tento rok unikátna. Ten, kto
mal výherný lístok, mohol vyhrať veľký moravský koláč. keďže cien
bolo veľa, losovanie sa rozdelilo na dve časti, aby sa mohli deti po-
riadne vytancovať. losovanie o hlavnú výhru bolo napínavé. keď bol
výherca jasný,
v tancovaní sa
opäť pokračo-
valo, ale niekto-
rí už pomaly
odchádzali. 

Pre väčšinu
detí bol tento
večer novým
pekným zážit-
kom. za toto
podujatie mô-
žeme poďako-
vať zŠ zohor
a obecnému
úradu. za krás-
ny zážitok ďa-

kujeme! Michaela
Tóthová, žiačka 6. B triedy

Karneval

Karneval v Materskej škole

9

foto: D. Mackovič

zohorsky hlas_1-2 2015  05/03/2015  11:56  Stránka 9



10

Takýchto pranostík je veľmi veľa. Boli ukončením hojnosti. a začína sa
pôst. ale než sme sa začali postiť, tak sme si to ešte užili s  našimi dô-
chodcami v  klube. Totiž výbor pre nich pripravil fašiangové posedenie.
Členovia sa nedali zahanbiť, priniesli šišky od výmyslu sveta. a bolo veru-
že aj na rozdávanie. Svojím vtipným fašiangovým prejavom sa prítomným
prihovoril novozvolený predseda p. Malík. k veselému posedeniu a po-
hosteniu prispeli sponzorskými darmi p. František kliment, robko rybár
z reštaurácie Denný bar Margit a p. Igor kuchár z vínotéky. Všetkým tou-
to cestou veľmi pekne ďakujeme.

a  kde sa objaví náš Stanko Štibraný, tak tam je o  zábavu postarané
a  dobrá nálada nikdy nechýba. Pár chlapov to „rozbalilo“ krásnym spe-
vom. Postupne sa pridávali aj ostatní. Vraj nás bolo počuť doďaleka. Jeden
skutočne krásny deň je za nami. Na ten budú „moje babenky“ spomínať
ešte dlho.

Na druhý deň dôchodcovia zakončili fašiangové veselie na Ženskom
chmate vo Vysokej pri Morave.

T.D.

Čas strávený s malým dieťatkom na materskej dovolenke patrí pre kaž-
dú mamičku medzi tie najkrajšie chvíle v jej živote. Sme prvé, ktoré vidíme
svoje dieťa loziť, štvornožkovať, sme pri prvých pokusoch prejsť pár krôči-
kov. Chránime ich pred pádom, utešujeme ich, keď plačú a  nariekajú.
Učíme ich ťapi-ťapi ťapušky, kolo-kolo mlynské, spievame, tancujeme, bláz-
nime sa s nimi. Všetko robíme preto, aby sme im vyčarovali úsmev na tvá-
ri. ale aj my, mamičky, potrebujeme občas dobiť energiu a oddýchnuť si od
tých všetkých materských povinností pri šálke káve v príjemnom prostredí. 

Materské centrum Motýlik nám ponúka možnosť spríjemniť si deň spe-
vom, hrou i zábavou v kruhu iných mamičiek a detičiek. Cez zimné obdo-
bie sa stretávame každý utorok a štvrtok od 09:00 do 11:30 v novej herni
v bývalom obecnom úrade na Dolnej ulici. každý pondelok od 16:00 do
17:00 je pohybovo-hudobno-tvorivá hodinka s andreou Prečuchovou Šte-
fanovičovou, kde deti spolu s mamičkami spievajú, tancujú, modelujú, kres-
lia... každý raz im andrejka vymyslí niečo kreatívne a zábavné. V letnom ob-
dobí využívame detské ihrisko na Obchodnej ulici. 

Tento rok sme pre naše deti vymysleli veľa plánov a aktivít, ktoré i nám
umožnia zažiť plno krásnych zážitkov a zábavy. Termíny akcií sú zatiaľ len
orientačné. Presné termíny podujatí sa dozviete prostredníctvom faceboo-
ku Materské centrum Motýlik, ale aj inými médiami. 

10.03.2015 - Fotenie detičiek v herni 
09.05.2015 - Míľa pre mamu - sprievod mamičiek s deťmi po dedine
23.05.2015 - brigáda na detskom ihrisku
06.06.2015 - MDD na detskom ihrisku
19.09.2015 - Burza detského oblečenia v kD
25.10.2015 - hudobný koncert v kD
04.12.2015 - Privítanie Sv. Mikuláša v herni alebo v kD

Srdečne Vás pozývame do nášho spoločenstva. Členské na rok je 10 € na
mamičku. 

Poďakovanie
Miestna skupina Čk v  zohore ďakuje všetkým darcom

krvi, ktorí v roku 2014 darovali krv, a tak pomohli pri zachra-
ňovaní životov. V roku 2014 darovalo krv celkom 128 darcov.
Vďaka Vám všetkým. Do roku 2015 prajem všetkým členom
Čk a darcom krvi veľa zdravia a pohody. zároveň sa chcem
poďakovať Obecnému zastupiteľstvu za podporu pri pravi-
delnom zabezpečení darovania krvi.

Valovičová Eva

Fašiangy Turíce..., Fašiangy sa krátia...

Materské centrum MOTÝLIK
rok 2014 je už šťastne za nami. Čo všetko sa udialo počas neho v prie-

storoch knižnice sme našich čitateľov informovali v minulých číslach no-
vín. Preto v tomto krátkom článočku chcem len zhodnotiť činnosť kniž-
nice po štatistickej stránke. 

V tomto roku sa do knižnice prihlásilo 412 čitateľov, z toho bolo 207
detí do 15 rokov, čo je potešiteľné, nakoľko v dobe počítačov nie je číta-
nie práve ich obľúbená činnosť. knižnice sa snažia získať deti rôznymi for-
mami, ako príklad uvediem Noc s andersenom, kde záujem detí väčšinou
presahuje kapacitu knižníc. S  týmto problémom sa stretávame aj my.
Väčšinu akcií pripravujeme v spolupráci so základnou školou alebo škol-
ským klubom detí. Číslo 14 je počet stretnutí detí pri rôznych súťažiach,
ktoré vyhlasuje zohorský hlas, besedách, výletoch, tvorivých dielňach, kde
sa vystriedalo počas roka 513 detí, čo je myslím si celkom pekné číslo.
Najväčší úspech sme mali s besedou so spisovateľkou Gabrielou Futovou,
ktorá sa venuje písaniu kníh výlučne pre deti.

Čo sa týka ďalších čísiel, ktoré ukazujú činnosť našej knižnice, ide o kniž-
ný fond, kde sa k 31. 12. nachádzalo 16 270 kníh. V tomto roku pribudlo
222 nových titulov, zakúpených z obecného rozpočtu (800 eur) a darov
od samotných čitateľov. začiatkom roka bola vyhlásená akcia „Jednu kni-
hu ročne“ darujte svojej knižnici. Vďaka nej sme získali do nášho fondu zo-
pár nových diel, ktoré potešili čitateľské srdiečko našich návštevníkov.
Počas roka prišlo do knižnice celkovo 3 505 čitateľov, ktorí si vypožičali
14 154 kníh a 799 časopisov. Okrem štatistických údajov by som sa v tom-
to článku chcela poďakovať všetkým priaznivcom literatúry za ich dary
v  akcii „Jednu knihu ročne“ p. Mrázovej, Vilkusovej, klimentovej,
Grancovek, rod. Ščepánkovej, ... , p. zálesňákovej za časopis Psychológia,
ktorý má úspech hlavne u p. učiteliek. No a v neposlednom rade by som
sa chcela v  mene detí poďakovať za úžasný TUlIVak p. zuzke
Mackovičovej a Darinke Švitlerovej, na ktorom sa túlia a vyvaľujú, ale hlav-
ne čítajú, lebo bez knihy
je vstup zakázaný. 

Na rok 2015 sme si
tiež pripravili množstvo
zaujímavých vecí, radi by
sme pokračovali v  akcii
„Jednu knihu ročne“. Už
sa pomaly chystáme na
andersena, pripravuje sa
výlet. To všetko nás však
ešte len čaká, ale už teraz
sa pripravujeme a  teší-
me.

J. Ščepánková

Rok 2014 v knižnici
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Janka Bernáthová-Lehotská, rodáčka z Kráľovej Lehoty. Študentské roky
prežila v Banskej Štiavnici, ktorá sa stala jej druhým domovom. Je členkou
Autorského klubu v Banskej Štiavnici, redaktorkou Štiavnických novín, drži-
teľkou titulu Osobnosť kultúry Banskej Štiavnice za rok 2011 a 2013. Autorka
získala viacero literárnych ocenení za poéziu, prózu a tvorbu pre deti. Knižne
vydala básnické zbierky Balada purpurovej ruže (2008), Listové tajomstvo
(2012) a Slnečná sonáta (2014). Okrem toho píše aj na blog.SME.sk, kde sme
objavili článok o Zohorčanovi Jakubovi Badrnovi. So súhlasom autorky toh-
to článku ho uverejňujeme v našich novinách.

Študent s lesnicou 
Pri svojej práci sa denne stretávam s mladými ľuďmi. Mnohých som si ob-

ľúbila pre ich čisté a krásne videnie sveta, odvážne sny, šikovnosť, zmysel pre
humor tak  samozrejme patriaci k ich veku. a musím sa priznať, že po šty-
roch rokoch strávených na našom internáte sa mi s nimi po maturite veľmi
ťažko lúči. ale sú aj takí, ktorých si už teraz nesmierne vážim, a na ktorých
určite nikdy nezabudnem. 

Jakub Badrna je jedným z nich. Čím ma zaujal ? Na začiatku to bola urči-
te slušnosť, milý pozdrav ako elementárny prejav úcty a radosti zo stretnu-
tia. Ďalej to bola jeho schopnosť vidieť veci reálne, triezvy úsudok, samo-
zrejmá ochota pomôcť, vnímavosť a záujem rozumne diskutovať, hľadať
riešenia, povedať pravdu, aj keď je nepríjemná. Ďalším milým pozitívom je
jeho talent a snaha na ňom pracovať, neustále sa zlepšovať a napredovať,
vďaka čomu šíri dobré meno Strednej odbornej školy lesníckej v Banskej
Štiavnici všade, kam príde. Na našom internáte ho všetci spoznajú ako tru-
bača.

Jakub sa narodil 4.októbra 1996 v Bratislave. Do svojich 10 rokov žil s ro-
dičmi v obci láb, odkiaľ sa neskôr presťahovali do zohora.   ale ešte ako
štvorročný si našiel škáru v plote, kadiaľ chodieval na návštevu k tete
Fanuške, ktorá mu s obľubou rozprávala príbehy svojho zosnulého manže-
la, poľovníka. ,,Prírodou som bol obklopený od malička, ale vďaka nej som si
začal svoju lásku k prírode aj stále viac uvedomovať. Vďaka nej som pocho-
pil pravý význam poľovníctva a to, že poľovník je v prvom rade ochranca, a až
potom lovec.“ Pani Františka zálesňáková nemala vlastné deti a veľmi si ob-
ľúbila toto malé zvedavé chlapča od susedov. Možno si ani neuvedomila,
ako veľmi ovplyvní jeho budúcnosť.

,,Ako som rástol, priatelia ma brávali do lesa na posed, pochôdzky a poľo-
vačky, ale najradšej som pomáhal pri kŕmení zveri. Už vtedy som sa  zapo-
čúval do tónov lesnice  ,ktoré ma úplne fascinovali. Bol som veľmi zvedavý
a tak som sa pýtal. Ujo Jožko, člen miestneho poľovného združenia, mi vysve-
tlil základy hrania a poskytol prvý nástroj, ale keďže nemal čas, učil som sa
sám. Keď nastal čas rozhodnutia, čo by som chcel ďalej študovať, hľadal som
školu, kde by som bol čo najviac v prírode. Tak som sa stal študentom
SOŠL  v Banskej Štiavnici. Ešte pred mojím odchodom do Štiavnice odišla na
druhý svet teta Fanuška,  čo mi bolo nesmierne ľúto. Venovala mi veľa svoj-
ho času, ukázala cestu, ktorou teraz túžim ísť. Nikdy na ňu nezabudnem.“ 

V Banskej Štiavnici som sa začal popri štúdiu venovať trubačstvu.  Ujal sa
ma Ing. Štefan Petrikovič a teraz už bývalý študent Valentín Priehoda,  ktorý

v tom čase reprezentoval školu a trúbil pri mnohých významných príležitos-
tiach. Po prvej skúške bolo rozhodnuté. Poradili mi, že mi lepšie ,,sadne“ po-
ľovnícky roh a požičali mi nástroj. Odborné základy som získaval na
ZUŠ  v Banskej Štiavnici u pána učiteľa Aleša Turčana. Popri hraní som začal
komponovať prvé skladby, do ktorých som vkladal svoje  pocity. Moja prvo-
tina sa volá Srnčí pochod. Písal som aj básne a poviedky z poľovníckeho pro-
stredia a som rád, že zaujali porotu v literárnych súťažiach a priniesli mi po-
vzbudivé ocenenia. Otextoval som Hubertovskú fanfáru, ktorú sme hrali
a spievali počas Hubertovych dní vo Svätom Antone spolu trinásti trubači, te-
rajší i bývalí študenti SOŠL s Ing. Petrikovičom.“ 

Jakub je veľmi ochotný a pracovitý. zúčastňuje sa mnohých poľovníc-
kych a kultúrnych podujatí, súťaží, seminárov, je členom organizačného vý-
boru pre Československú národnú súťaž v Malackách, kde pracuje v osve-
tovej komisii. Je členom klubu trubačov a členom rady klubu pri
Slovenskom poľovníckom zväze so sídlom v liptovskom hrádku. Má mno-
ho kamarátov nielen v škole, ale na celom území našej republiky. 

.,,Nedávno som sa, zatiaľ len ako divák, zúčastnil trubačského koncertu
v pražskom Rudolfíne - Myslivecké Vánoce, kde sa naraz predstavilo 80 naj-
lepších trubačov v strednej Európe, plus Pražské trio. Bol to pre mňa neopa-
kovateľný zážitok!“ vyznáva sa sympatický študent.

Na otázku, ako to všetko popri štúdiu zvláda, mi s úsmevom pove-
dal: ,,Všetko sa dá, keď sa chce. Dôležité je, aby ľudia spolu komunikovali vte-
dy, keď treba a nie za chrbtom.“ 

a čomu by sa chcel venovať po maturite? ,,Možno sa mi podarí skĺbiť lás-
ku k prírode s hudbou. Blízke je mi lesníctvo, jeho krásne  tradície, i kultúra.
Možno sa mi raz podarí zhudobniť obrazy
slovenskej prírody a krajiny. No kamkoľvek
ma osud zaveje, na roky strávené
v Banskej Štiavnici budem vždy v dobrom
spomínať.“

foto: Jakub s Ing. Mariánom Čížom -
riaditeľom Múzea Svätý anton   pri pre-
miére textu Svätohubertskej fanfáry na
Celoslovenských poľovníckych slávnos-
tiach Dni Svätého huberta vo Svätom
antone v septembri 2014, súkromný ro-
dinný archív

11

,,Dar života!“ 
krv. krv je jedna z najcennejších tekutín na svete. Denne dochádza k ne-

hodám, kde sa zrania ľudia. Denne potrebujú mnohé ľudské stvorenia ope-
rácie, transplantácie, v skratke potrebujú drahocennú tekutinu. ako každý
rok, aj v roku 2015 zorganizuje miestny spolok Červeného kríža v spoluprá-
ci s obcou zohor a Národnou transfúznou službou Slovenskej republiky (
NTSSr ) darovania krvi.

a to v termínoch: 6. marec 2015  19. jún 2015
11. september 2015  11. december 2015

Darovanie krvi trvá dohromady asi jednu hodinu. Samotný odber cca 15
minút. Darca vypíše ešte pred začiatkom odberu dotazník a prejde k prvot-
nému vyšetreniu krvi. Ďalej k  menšiemu pohovoru s  lekárom a  následne
k odberu krvi. Pred darovaním je potrebné vyhnúť sa cigaretám, alkoholu,
mastným jedlám. Treba veľa piť, či už čistú, najlepšie neperlivú vodu alebo
džús. Neprísť s  lačným žalúdkom. Jesť napr. suchý rožok s medom. Darca
musí mať vek od 18 – 60 rokov a váhu minimálne 50 kg.

Podrobnejšie informácie nájdete na stránke NTSSr www.ntssr.sk
Spolu pomôžeme?!

Jozef Šnobl
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ALOJZOVI STRUHÁROVI

Mgr. VENDELÍN NERÁD
historik umenia a aktívny výtvarný umelec:

Vážená kultúrna verejnosť – Vážení hostia!

V roku 1892, 29. apríla, sa v tejto obci narodil Alojz Stru-
hár. Niekedy v roku 1904 si jeho rodičia z úst miestneho učiteľa 
vypočuli asi toto: „Váš Lojzek” je výtvarne nadaný a vyniká aj 
v ostatnom nad ostatnými, a preto by bolo dobré, aby pokračo-
val aj naďalej vo vzdelávaní. Talentovaný mládenec zo Zoho-
ra Alojz Struhár absolvuje Učiteľský ústav v Modre a hoci bol 
„ZSLOVÁK TANÍTÓ” (slovenský učiteľ), je prijatý na Akadé-
miu výtvarných umení v Budapešti a študuje u profesorov Illésa 
a Bosznayho.

Nádherné leto 1914 je však pre 22-ročného akad. mal. Alo-
jza Struhára osudné. Vypukla I. svetová vojna a on spadol do 
II. povolávacej vlny v októbri 1914. Navagónovaných „Záho-
rákov” nasmerovali na Haličský front, čo bolo vtedy územie 
obsadené Rusmi. Presne na Nový 
rok 1915 sa dostali až do Stakčí-
na na východnom Slovensku a odtiaľ 
pešo a vozmo v smere frontovej línie 
Lutovisko-Sambor. Približovací ma-
néver trval do 2. februára 1915, kde 
ich však 6. februára zmietla „ruská 
lavína” (Pozn.: Podujatie sa uskutočnilo 
takmer na deň 100. výročia od zajatia.). 
Alojz Struhár sa dostáva do zajatia 
s ďalšími vojakmi – bolo ich zajatých 
viac ako 3 000. Zajatecká anabáza 
Alojza Struhára pokračuje v smere 
– Kyjev, Tula, Ufa, Novosibirsk, Kras-
nojarsk, Irkutsk.

Alojz Struhár sa vracia zo zajatia 
na Slovensko až v roku 1922. Sedem 
rokov strávených v zajatí neboli však 
rokmi nečinnosti, keďže aj v tých-
to podmienkach sa dokázal venovať 
výtvarnej tvorbe. V roku 1922 sú 
na Slovensku už úplne iné pomery. 
Novovzniknutá ČSR potrebovala 
vzdelaných ľudí (chýbali najmä kva-
lifikovaní učitelia). Po krátkodobom 
pôsobení na učiteľských záskokoch 

je Alojz Struhár menovaný za učiteľa kreslenia na Meštianskej 
škole v Bratislave. Venuje sa výtvarnej tvorbe a vystavuje.

V roku 1940 je vymenovaný za profesora kreslenia na brati-
slavskej učiteľskej akadémii a v roku 1941 sa stáva honorovaným 
docentom SVŠT. Ako vysokoškolský pedagóg vydáva aj viacero 
odborných skrípt.

Alojz Struhár bol už od čias budapeštianskych štúdií maj-
strom v technike akvarelu. Jeho krajiny, no najmä Vysoké Tatry, 
ho právom posunuli za „maliara Tatier”. Žánrový záber výtvar-
nej tvorby Alojza Struhára je široký v dominantnej technike ak-
varelu, nechýba ani olejomaľba, grafika a kresba.

Hoci Alojz Struhár neprekročil prah „svojho vnútorného 
impresionizmu”, bol to v prvom rade renomovaný a vynikajúci 
pedagóg. Dokázal odovzdať a naučiť.

Syn Alojza Struhára – doc. RNDr. Alojz Struhár, CSc., na-
rodený v roku 1923, pokračuje v pedagogickej línii svojho otca. 
Je orientovaný viac vedátorsky, no pomyselné spodné prúdy ho 
vždy zanášajú k fenoménu umenia – výtvarné disciplíny a ar-
chitektúra. Okrem nespočetnej odbornej publikačnej činnosti 
je činný aj výtvarne. Rovnako ako jeho otec je zamilovaný do 
akvarelu – maľuje krajinárske motívy, portréty, zátišia, ilustruje 
a vyjadruje sa aj v grafických technikách.

Vnuk Alojza Struhára – Laco Struhár, QEP – narodený 
v roku 1954, absolvuje v roku 1974 SŠUP v Bratislave odbor 
užitá fotografia. Laco Struhár podedil, čo sa len dalo. Dostal 
do vienka oko výtvarníka, čo je v profesii umeleckej fotografie 
nevyhnutné... „Bože, mať tu tak teraz fotoaparát, keďže sa nám 
nedá všetko namaľovať a nakresliť”. Fotoaparát nie je tak lenivý 
ako naše ruky, ale potrebuje to povestné oko.

Materializovaný svet je sochárska záhrada, galéria štruk-
túr a kompozície. Postačí si to len vziať, postačí to vidieť okom 
umeleckého fotografa, nič netreba vymýšľať a komplikovať – 
nádhera je okolo nás aj vďaka maliarskej optike Laca Struhára.

Pravnučka Alojza Struhára – Aňa Struhárová, QEP – naro-
dená v roku 1979, zatiaľ završuje ságu Struhárovcov na ceste za 
umením. Má výhodu, skôr nevýhodu, že pochádza z tak bohaté-
ho umeleckého rodostromu. Vyštudovala Masmediálnu komu-
nikáciu a fotografiu. Má to azda najzložitejšie v hľadaní svojho 
rukopisu a v stotožnení vlastného videnia. Umelecké vyjadrova-
nie kráča aj cez nástrahy – niekedy sa núkajú ligotavé sklíčka – 

to však musí rozpoznať ten, čo sa na 
túto cestu vybral a chce hľadať.
Ján Hladík, QEP – narodený v roku 
1959 (Zohorčan), absolvoval SŠUP 
v Bratislave užitú fotografiu a grafi-
ku. Jánovi Hladíkovi už počas štúdia 
na ŠUPke počarovala grafika a kniž-
ná tvorba. Školená znalosť fotogra-
fického remesla je mu pomocníkom 
pri modifikácii fotografie do grafic-
kého výrazu. Hoci má „iba” fotoapa-
rát, od prvého okamihu myslí a kom-
ponuje okom grafika. Jeho zásahy do 
fotografie sú cielené a uvážené. Deje 
sa tak i obrátene, kedy realizovaná 
grafika vykazuje rukopis fotografa. 
Ján Hladík je pre mňa grafik s foto-
aparátom.
Akad. soch. Alojz Drahoš, PhD. – 
narodený v roku 1954 v Zohore, štu-
duje na SŠUP v Bratislave rezbárstvo 
u prof. Korkoša a na VŠVU figurálne 
sochárstvo u prof. Kulicha.

„Sochárstvo – to je nejaké mi-
zerné povolanie, hovoril Leonardo 
Michelangelovi, ruky máš zrobené 
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a celý si zahádzaný hlinou a prachom.” Alojz Drahoš „Lojzek”, 
to je pre mňa výnimočná pracovitosť a húževnatosť. Bronzové 
plastiky si odlieva sám a to je „lopota” – lebo plastika po odliatí 
vyzerá ako čert. Ako starší „šupkár” som Lojzka na rezbárstvo 
posunul ja. Urobil som správne rozhodnutie. Alojz Drahoš je 
sochárom a svoju komorne cítenú plastiku rozvinul až do šper-
ku. Cielene obnažuje použitý materiál (mramor, bronz) ako 
rovnocennú hodnotu výtvarného spracovania. Alojz Drahoš je 
sochár.

Ďakujem vám za pozornosť
Pozn.: QEP – Qualified European Professional Photoghrapher
    
LACO STRUHÁR: Moje pocity z akcie Pocta A.S.

Keď sme spolu s Jankom Hladíkom toto podujatie dohovára-
li a pripravovali, uvedomil som si, že to bude veľmi náročný deň. 
V priebehu niekoľkých hodín nainštalovať otcovu aj moju vý-
stavu, rozhovor pre RTVS, potom hlavný program s koncertom 
a večer všetko zvesiť, zabaliť a odviezť domov. Ale keď sme spo-
lu stáli na javisku a pozeral som na to množstvo rozžiarených 
tvárí, vedel som, že naša námaha stála zato. S pomocou našich 
priateľov a blízkych sa nám podarilo to, čo sme týmto poduja-
tím sledovali – vzdať poctu môjmu dedovi akademickému ma-
liarovi Alojzovi Struhárovi a priblížiť rodákom zo Zohora jeho 
tvorbu. Popri tom mali možnosť vidieť diela pokračovateľov ro-
du Struhárovcov, aj tvorbu dvoch umelcov zo Zohora. 

Koncertom si uctil deda vnuk Roman Pálka, ktorý spolu 
so svojím kolegom Petrom Uličným umocnil túto slávnost-
nú chvíľu nádherným koncertom z diela Antonia Vivaldiho. 
Som vďačný Romanovi aj za zapožičanie a inštaláciu dedových 
diel. Tiež ďakujem priateľovi Jankovi Hladíkovi, ktorý napriek 
chorobe nezištne pracoval na príprave akcie s plným nasade-
ním. Ďakujem Zohorčanom, že spolu s nami prišli vzdať poctu 
Alojzovi Struhárovi. Ďakujem za desiatky krásnych stretnutí 
a rozhovorov, stáli zato. Zo Zohora som odchádzal s hrejivým 
pocitom pri srdci. Našiel som tu veľa priateľov.

JÁN HLADÍK:
Moja osobná pocta akad. mal. Alojzovi Struhárovi

Veľmi dobre som si uvedomoval úskalia a náročnosť usku-
točnenia kultúrneho podujatia takého významu, ako Poc-
ta akad. mal. Alojzovi Struhárovi predstavovala. Realizácia 
podujatia bola podmienená plnou angažovanosťou a najmä 

ochotou všetkých zainteresovaných vyjsť maximálne v ústre-
ty. Stačilo, aby jeden článok v dramaturgickej osi vypadol 
a význam podujatia by sa minul účinku. Avšak, keď som Laca 
Struhára asi pred rokom oslovil s myšlienkou vzdať jeho sta-
rému otcovi poctu v takomto rozsahu a forme a videl som tú 
jeho spontánnu srdečnú reakciu, vedel som, že výsledok je po-
stavený už len na správnom načasovaní, komunikácii a koor-
dinácii. Rovnako reagovali aj Aňa Struhárová a Roman Pálka. 
Nebyť vynikajúceho osobného vzťahu s každým (Laco, Aňa, 
Roman, Lojzko, Vendo, Peter, Martin, Juraj,...), podujatie by bo-
lo neuskutočniteľné. Podarilo sa zostaviť unikátnu zbierku diel 
nášho slávneho rodáka, ktorú si mohla zohorská kultúrna verej-
nosť pozrieť v minimálnom časovom trvaní 4 hodín. Tie štyri 
hodiny programu a osobných stretnutí plne potvrdili a naplnili 
zámer i cieľ – prezentovať umenie rôznych oblastí na ľudskom 
princípe. Na tom je postavená aj činnosť občianskeho združenia 
ARS EOS (umenie svetla), ktoré podujatie pripravilo.

Unikátny koncert „Štyri ročné obdobia” Antonia Vivaldiho 
v pôsobivej úprave a hre Petra Uličného na 5-strunových hus-
liach spolu s tónmi violončela Romana Palku znásobili silu ume-
nia koncentrovanú v pamätné nedeľné popoludnie 8. 2. 2015.

Srdečne a s úctou ďakujem starostovi obce Zohor pánovi 
Martinovi Zálesňákovi za nezištnú podporu a ústretovosť, ako 
aj spoločnosti KRAJN Stupava za materiálnu podporu a za po-
moc pri organizácii podujatia pánovi Jurajovi Štefanovičovi.

Srdečne ďakujem všetkým, ktorí prijali naše pozvanie 
a svojou účasťou vzdali hold poctivému umeniu a kumštu.  

Dovoľte mi podeliť sa s vami o odozvu vzácnej návštevy 
z Brna – špičkového chirurga-špecialistu svetového významu, 
čestného občana Dallasu (USA) a Neapola (Tal.) Doc. MUDr. 
Tomáša Skřičku, CSc., lebo jeho slová patria všetkým zúčast-
neným:  

Vážený pane Hladíku,
posílám malou odměnu za včerejší nevšední zážitek. Tomu 
říkám občanská společnost! Tolik pozitivní energie jsem 
už necítil, ani nepamatuju. Vzájemná podpora, úcta, váž-
nost, respekt, láska.

Pořídil jsem si roční dálniční známku na Slovensko. 
Vždyť je k Vám tak blízko!

Mějte se moc hezky a hlavně buďte zdravý. Nejen Zohor 
Vás potřebuje!!!  Srdečně T.S.

Zľava: Alojz Drahoš, Martin Zálesňák, Ľudmila Zálesňáková, Vende-
lín Nerád, Aňa Struhárová, Laco Struhár, Ján Hladík, Roman Pálka

Foto: Peter Kern
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Mladá energická unplugged kapela, ktorá hrá covery od najzná-
mejších interpretov sveta. Tvorí ju štvorica hudobníkov s bohatý-
mi skúsenosťami zo sveta hudby. 

Prečítajte si krátky rozhovor s členmi kapely.

Prečo práve vy štyria? Poznali ste sa už predtým ako vznikla kape-
la Wooders?
Peter: Spolu s Tomášom a Danielom sa poznáme už dlhšiu dobu. hrali

sme spolu v kapele, v ktorej sme sa lepšie spoznali. S odstupom času
vznikol nápad založiť projekt, v ktorom by sme si oddýchli a zároveň
zabavili ľudí. Tým nápadom bolo založiť unplugged kapelu. keďže nám
chýbal spevák, Tomáš navrhol svojho kamaráta Jakuba, ktorý ponuku
prijal. zistili sme, že Jakub je práve to, čo sme hľadali.

Ako vznikol názov kapely?
Tomáš: Názov vznikol viac-menej vďaka kreatívnej metóde ‚brainstor-

ming‘ do desiatich minút. základ názvu kapely je anglické slovo ‚WO-
OD‘, odkaz na to, že hráme na nástrojoch vyrobených z dreva a nie, že
by sme mali niečo spoločné s rezivom (smiech). k  tomuto základu
sme len pridali príponu, aby názov vyjadroval, že sme ľudia, nie drevá.

Čo vás ako kapelu poháňa a motivuje?
Jakub: Samozrejme. Myslím, že motiváciu nie je potrebné rozoberať. Je

to naše hobby, baví nás to a chceme hrať. Čo sa týka hudobných vzo-
rov, tak každému z nás ‚chutí‘ niečo iné, ale je toho aj veľa spoločného.
Na pódiu nás spája a poháňa hlavne energia, ktorá vyžaruje z ľudí. 

Plánujete tvoriť vlastnú hudbu? 
Peter: Tak toto je ťažká otázka, na ktorú si nie som istý odpoveďou. Sme

kapela, ktorá hrá pre širokú verejnosť a v playliste máme pesničky, kto-
ré radi počujú všetky vekové kategórie. Momentálne sme sa zamerali
však na to, aby sme sa dostali do podvedomia ľudí. keď budeme mať
viac času, vlastnej tvorbe sa určite brániť nebudeme!

Ako trávite svoj voľný čas? 
Peter: Svoj voľný čas venujem ako inak hudbe. Či už počúvam, hrám ale-

bo cvičím, všade ma obklopuje hudba. ak sa práve nevenujem hudbe,
snažím sa venovať škole a priateľom. 

Daniel: Medzi moje záľuby patrí napríklad cestovanie, počúvanie hudby,

zábava s priateľmi a mnoho iného...
Tomáš: Predovšetkým študujem - aspoň sa tak tvárim (smiech). Voľný

čas venujem samému sebe, priateľke a kamarátom. 
Jakub: Voľný čas trávim podobne ako väčšina ľudí. rád pozerám dobré

filmy alebo seriály, milujem hranie počítačových hier a tiež mám rád
futbal alebo volejbal. 

Viedol vás niekto k hudbe? 
Peter: za prvý kontakt s hudbou vďačím môjmu otcovi. Na šieste naro-

deniny som od rodičov dostal môj prvý nástroj – zobcovú flautu. Ďa-
lej to bolo štúdium za zUŠ a neskôr motivácia zo strany učiteľa basgi-
tary. 

Daniel: k hudbe má viedol pocit vyskúšať niečo nové. keď som bol men-
ší, skúšal som mnoho aktivít, no žiadna z nich ma nenadchla tak váž-
ne, ako hudba.

Tomáš: k hudbe ma neviedol nikto. Je síce pravda, že otec hrával na gi-
tare a naučil ma základy, no pre hudbu som sa rozhodol sám s mini-
málnym vonkajším ovplyvnením. Mal som asi 15 rokov, keď som si zra-
zu cestou zo školy povedal, že sa idem prihlásiť na umeleckú školu.
Tam som stretol výborného učiteľa, ktorý ma viedol svetom hudby
a vedie aj dodnes. Teraz sme už kamaráti a vzťah žiak a učiteľ na oko
pominul, no stále sa od neho niečo naučím.

Jakub: To, kedy som prišiel k hudbe si naozaj nepamätám, pretože mám
pocit, že hudba bola vždy súčasťou môjho života. ale dá sa povedať,
že som sa o ňu začal vážnejšie zaujímať, keď som dostal môj prvý MP3
prehrávač a naučil som sa hľadať na internete nekomerčnú hudbu ako
napríklad Nirvana, Metallica alebo Pink Floyd. 

Kde sa vidíte za 5 rokov? 
Daniel: Bol by som rád, ak by sme s kapelou vydržali čo najdlhšie, a aby

na naše koncerty chodilo vždy viac a viac ľudí.
Mirka Zvarová

Wooders

Kde je vôľa, tam je nádej
Je to len osem rokov, čo sme sa tešili z celkovej obnovy našej mater-

skej školy. Vymaľované triedy, nový nábytok, koberce, hračky, pomôcky,
zateplenie a fasáda budovy, no a najviac sme sa potešili sociálnym zaria-
deniam s moderným keramickým obkladom, dlažbou a novému vyba-
veniu.

V tomto roku sme ale zistili, že obklad na stenách sa začína odpra-
skávať od steny, a tým sa stáva nebezpečným pre deti. 

Finančné prostriedky na rekonštrukciu sociálnych zariadení sme zí-
skali vďaka zapojeniu sa do projektu vyhláseného Bratislavským samo-
správnym krajom pod názvom Naša škôlka – Náš kraj. Stačilo podať žia-
dosť, vypracovať projekt s predbežným rozpočtom a predložiť potreb-
né dokumenty z poisťovní a príslušných úradov.

Náš projekt mal názov – rekonštrukcia sociálnych zariadení. Potom
už nasledovalo len čakanie – buď, alebo.

BSk náš projekt schválil s dotáciou 5 000,00 €.
realizácia prác prebiehala počas prevádzky, nebola to práca ľahká, ale

za pochopenia rodičov o obmedzenej prevádzke a ochote dodávateľa
pracovať aj počas víkendu, sme sa o dva týždne tešili z nových priesto-
rov.

Oceňujem prácu BSk, že takýmto spôsobom pomáha aj nám – ma-
terským školám, kde niektoré bojujú s nedostatkom financií. každý, kto
má len troška chuti a záujmu, môže skrášliť a vylepšiť prostredie pre de-
ti svojej materskej školy.

V mene zamestnancov, rodičov a detí chcem vyjadriť srdečné poďa-
kovanie Bratislavskému samosprávnemu kraju za akceptovanie projek-
tu, finančnú dotáciu a jeho zamestnancom za ochotu poskytnúť infor-
mácie spojené s vypracovaním a podaním projektu.

Našou víziou je aj naďalej pracovať na takýchto projektoch, a tým ro-
biť naše prostredie zdravšie, kultúrnejšie a zaujímavejšie.

Beata Dujničová, riad. MŠ
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Zápis detí do Materskej školy v Zohore!!!!!!!

Oznamujeme rodičom , že v dňoch 10. – 11. marca 2015 bude pre-
biehať zápis detí k 1. 9. 2015, v budove MŠ v čase od 15.00 hod. do
16.30 hod.

zapisovať sa budú deti narodené v roku 2009, 2010, 2011 a 2012,
ktoré nastúpia 2. 9. 2015 alebo počas roka.

Žiadosť o prijatie si môžete vyzdvihnúť v materskej škole alebo stiah-
nuť na stránke www.mszohor.sk. Vyplnenú a pediatrom potvrdenú žia-
dosť treba odovzdať v čase zápisu.

- prednostne budú prijaté: deti s odloženou povinnou školskou do-
chádzkou

- s dodatočne odloženou povinnou školskou dochádzkou
- deti, ktoré dovŕšili 5 rok veku
- ostatné deti - od 3 rokov

Materská škola ponúka:
• Výučba aJ 
• Škola v prírode
• Predplavecká príprava
• Mažoretky

Účasť na včasnom zápise je nutná !

SUPERSTAR

O tom, že v zohore máme veľa dobrých spevákov, sme sa presvedči-
li aj na školskej súťaži SUPErSTar, ktorá sa konala dňa 17. februára, po-
sledný fašiangový deň, o 14:00 hod. Celá chodba sa na chvíľku zmenila
na koncertnú sálu. Pokračovali sme v minuloročnej odštartovanej akcii
a opäť bolo veľké množstvo súťažiacich. Žiaci spievali individuálne ale-
bo vo dvojici a predstavili sa nám spevom slovenských i zahraničných
piesní. Bolo vidno, že sa perfektne pripravili nielen so spevom, ale aj s ob-
lečením, či tanečnými kreáciami. Spevákov prišli podporiť učitelia, spo-
lužiaci, ale aj ich členovia rodiny. Porota mala veľmi náročnú úlohu, no
napokon sa rozhodli udeliť prvé miesta za prvý stupeň: hanke
Strelkovej zo 4. a triedy a z druhého stupňa vyhrala cenu školskej SU-
PErSTar Miška Tóthová, žiačka 6. B triedy. Víťazom, ale aj ostatným
účinkujúcim srdečne blahoželáme! Ceny do súťaže venovala spoločnosť
kníhtlač Gerthofer, za čo im patrí aj touto cestou veľká vďaka.
Poďakovanie patrí tiež všetkým účinkujúcim, vyučujúcim za prípravu,
porote, ale aj p. uč. Mgr. Branislavovi Šteffekovi, za technický manaž-
ment súťaže. Verím, že aj nasledujúci školský rok sa nám podarí spoloč-
nými silami zorganizovať školskú SUPErSTar. Už teraz sa nato tešíme!

Mgr. Jana Ščasná

Zázračná cukrová Tonka Ščepánková
ako sme sa dozvedeli z dobre informovaných zdrojov, naša občianka

Tonka Ščepánková sa zúčastnila súťaže „ Svatební dort roku 2015“.
Miesto konania Clarion Congress hotel v Prahe. V kategórii „ Svatební
desing dortu a cukrové kvety“ obsadila štvrté miesto. keď si uvedomíme,
že bolo 48 súťažiacich, je to výborné umiestnenie. Po návrate zo súťaže
sme našej pani cukrárke položili niekoľko otázok.
red. : kto Vás naučil tak dobre piecť ?
T.Š. : Piecť ma učila moja mama. Už ako 12 ročná som jej pomáhala piecť

zákusky na svadby. 
red. : z čoho čerpáte inšpiráciu?
T.Š : Mám veľa odborných časopisov a kníh. absolvovala som niekoľko

školení väčšinou v  Prahe. lektormi mi boli napr. svetovo uznávaný
alan Dunn z anglicka, Neli Josefsen z Nórska, alebo Julia alexovičova
z Ukrajiny, žijúca v Prahe.

red. : Čo všetko musí človek vedieť, aby dokázal urobiť také krásne cu-
krové diela. ako ich vytvárate vy?

T.Š : Podľa mňa tak zo všetkého troška. Štipku talentu, štipku fantázie,
trpezlivosť, samozrejme odbornosť, ale hlavne veľkú chuť niečo urobiť
a dokázať.
Poznámka redaktora: a potom uzrú svetlo sveta tie krásne výtvory v po-

dobe krásnych a chutných tort, rôzneho cukrového ovocia a kvetov. Ďa-
kujem za rozhovor! Štefanovič Juraj

Oznam dobrovoľných hasičov 
obce Zohor

Vážení spoluobčania, ako iste viete, pred 2 rokmi
prebehla rekonštrukcia požiarnej zbrojnice, čo stálo nemalé fi-
nančné prostriedky. V polovici minulého roku doslúžil 33- ročný
hasičský automobil, ktorý slúžil na ochranu obyvateľstva a majet-
ku v našej obci zohor. zabezpečenie novšieho hasičského auto-
mobilu je finančne náročné, preto sme sa rozhodli v spolupráci s
obecným úradom na vyhlásení verejnej zbierky, ktorou môžu oby-
vatelia obce prispieť na kúpu hasičskej techniky.

Verejná zbierka je pripravená a bude vyhlásená v najbližších
týždňoch. Ďalšie informácie, ako môžete aj Vy naši občania po-
môcť, budete počuť v obecnom rozhlase, a taktiež prostredníc-
tvom informačných letákov vo Vašich schránkach. Týmto by sme
Vás chceli požiadať, aby ste aj Vy prispeli pri zakúpení hasičskej
techniky, nakoľko je v dnešnej spoločnosti bežné, že ľudia prispie-

vajú na pomoc pri dobrej veci.

S pozdravom hasiči Zohor

Foto ilustračná
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Nie je tomu dávno, čo sa podarilo predstaviteľom obce
zohor, predchádzajúcej pani starostke JUDr. Eve Michalinovej a po-
slancom obecného zastupiteľstva, získať späť do vlastníctva budovu
bývalej Špeciálnej školy v zohore a   zrekonštruovať ju na reprezen-
tačnú budovu obecného úradu. Väčšina obyvateľov zohora vie, že
uvedená budova bola od roku 1934, kedy bola postavená, cirkevnou
školou a od roku 1945 obecnou školou. V areáli tejto školy stála do ro-
ku 1934 ešte staršia budova školy, v ktorej sa vyučovalo od roku 1865
a ktorej väčšia časť je už dávno zbúraná. Pred rokom 1865 to bola bu-
dova vtedajšieho obecného domu, v ktorom úradoval a býval obecný
notár. Do roku 1865 sa zohorské deti učili v škole, nachádzajúcej sa
na  súčasnej adrese Nám.1.mája 8/8. 

V   rokoch 1851 až 1858 pôsobil na vtedajšom obecnom úrade
v  zohore vo funkcii notára Ján Masarovič, nar. 17. apríla 1822
v Moravskom Svätom Jáne. zároveň býval aj s rodinou v notárskom
byte v budove obecného domu. Popri notárstve v zohore bol notá-
rom aj v záhorskej Bystrici. O jeho tamojšom pôsobení sa dozvedáme
z knihy Záhorská Bystrica v obraze siedmich storočí: „Od roku 1853 bol
notárom v Bystrici Ján Masarovič. Pôsobil ako notár v Zohore, kde sa
mu narodil aj syn, budúci kňaz Arnold Masarovič. O jeho notárskej pra-
xi najviac vypovedá rozsiahla agenda, ktorú vybavoval pre obec v súvi-
slosti s komasáciami a odčleňovaním panskej pôdy a pôdy slobodných
roľníkov v rokoch 1853 až 1871.“ (Besedič, 2014, s. 133)

V  čase pôsobenia notára Jána Masaroviča v zohore bol farárom
v zohore Arnold Ipolyi – Stummer. Tento kňaz šlachtického pôvodu
tu pôsobil od roku 1849 do roku 1860. Okrem svojej pastoračnej čin-
nosti bol arnold Stummer v  zohore a  okolí známy ako archeológ.
V lábskej monografii Nová kniha o Lábe sa o ňom môžeme dozvedieť:
„Farár Ignác Juračka píše v lábskej farskej kronike o zohorskom faráro-
vi Arnoldovi Stummerovi, ktorý sa zaoberal prieskumom okolia.
Preskúmal náleziská v Devínskej Novej Vsi, Lamači, nazbieral veľa ma-
teriálu, ktorý porovnával. Neobišiel ani Láb. V lokalite Bahná, kde sa ko-
pala hlina pre potreby blízkej tehelne a pri výstavbe tehliarskeho domu,
našlo sa veľa fragmentov keramiky i  rôznych predmetov. Stummer
o tom informoval lábskeho farára I. Juračku, ktorý mal o históriu emi-
nentný záujem“ (hallon, 1999, s.12).

a. Stummer sa stal už počas svojho pôsobenia v zohore v roku
1858 členom korešpondentom Uhorskej akadémie vied v Budapešti.
V roku 1861 sa stal akademikom a v rokoch 1881 až 1886 bol predse-
dom sekcie Uhorskej akadémie vied. Je autorom asi 50-tich vedec-
kých publikácií z oblasti  histórie Bratislavy, Trnavy, Banskej Bystrice,
Spiša a  iných oblastí vtedajšieho Uhorska. Po odchode zo zohorskej
fary Stummer pôsobil do roku 1871 ako rektor seminára v Budapešti
a kanonik v Jágri (v terajšom maďarskom meste Eger). Od roku 1871
do roku 1886 bol biskupom v Banskej Bystrici. Jeho predchodcom na
banskobystrickom biskupskom stolci bol biskup Štefan Moyzes, prvý
predseda Matice slovenskej. V zozname zakladajúcich členov Matice
slovenskej sa nachádza pod číslom 216. aj arnold Ypolyi. V roku 1886
bol a. Stummer vymenovaný za biskupa vo Veľkom Varadíne (v te-
rajšom rumunskom meste Oradea), kde v tom istom roku aj zomrel.
Jeho srdce je pochované v kaplnke Sv. Barbory v Banskej Bystrici. Na
historickej budove v Banskej Bystrici na ul. Dolná 51. je umiestená je-
ho pamätná tabuľa. 

O synovi notára Jána Masaroviča arnoldovi, ktorého krstil arnold
Stummer, je uvedené v už spomenutej knihe Záhorská Bystrica v ob-
raze siedmych storočí nasledovné : „ Arnold Masarovič sa narodil 1. au-
gusta 1853 v  Zohore v  rodine miestneho notára Jána Masaroviča

a Alojzie Masarovičovej. Na jeho kňazské povolanie mal iste vplyv ne-
skorší banskobystrický biskup Arnold Ipolyi-Stummer, ktorý pôsobil
v rokoch 1849-1860 na fare v Zohore. Gymnázium Masarovič študoval
v Bratislave, Ostrihome a napokon v  Jágri, kde bol v  tom čase Ipolyi-
Stummer kanonikom. Teologické štúdiá absolvoval Masarovič v semi-
nári v Banskej Bystrici, kde ho 4. júla 1878 banskobystrický biskup
Arnold Ipolyi-Stummer vysvätil za kňaza. Ako kaplán pôsobil
v Nemeckom Pravne, Handlovej a Kremnických Baniach, v rokoch 1883
– 1886 spravoval ako administrátor farnosť v Močiari. Pravdepodobne
zo zdravotných dôvodov bol z tejto funkcie uvoľnený a až do svojho sko-
rého penzionovania v  roku 1889 vypomáhal ako kaplán vo farnosti
Chrenovec, Jánova Lehota a Detvianska Huta. Ako penzionovaný kňaz
na dôchodku žil v Záhorskej Bystrici a  vypomáhal v pastorácii a pri vy-
učovaní náboženstva. Zomrel 29. júna 1934 v  Záhorskej Bystrici“
(Besedič, 2014, s. 220). arnoldov otec Ján Masarovič po odchode zo
zohora v roku 1858 až do svojej smrti v roku 1887 býval a  ako notár
pracoval v záhorskej Bystrici. 

Počas pôsobenia notára Jána Masaroviča bolo v zohore v súvislos-
ti s  komasáciami a  odčleňovaním pôdy vytvorené nové číslovanie
parciel a  súčasne boli zavedené popisné čísla domov. V zohorských
matrikách sa začínajú uvádzať popisné čísla domov pri zápisoch na-
rodení, sobášov a úmrtí od novembra 1852. Súpis nových parcelných
čísel s prislúchajúcimi popisnými číslami domov je uvedený v pozem-
kovej knihe obce zohor z roku 1854. Vzhľadom na vtedajšie potreby
bolo v  roku 1865 vypracované ďalšie vydanie pozemkovej knihy.
Samozrejme, k uvedeným pozemkovým knihám boli vydané kata-
strálne mapy. Pri porovnávaní pozemkových kníh s mapami sme zis-
tili, že spomenutá pôvodná škola na terajšom Nám.1.mája 8/8 bola
v pozemkovej knihe z roku 1854 na parcele číslo 158 s popisným čí-
slom domu 247 a  obecný dom s bytom notára na parcele číslo 211
s popisným číslom domu 301. V pozemkovej knihe z roku 1865 je eš-
te pri parcele číslo 158 uvedená škola, dodatočne daná do zátvorky a
zároveň je tam dopísané meno Štefan lukovský. V  tej istej pozemko-
vej knihe z roku 1865 je pri parcele číslo 211 dodatočne dopísaná ško-
la. z uvedeného sa dá predpokladať, že škola na parcele číslo 211, kde
sídli dnešný Obecný Úrad, bola zriadená v  roku 1865 a parcelu číslo
158 s budovou dovtedajšej školy obec predala Štefanovi lukovskému.
Budova dovtedajšej školy na parcele číslo 158 bola podľa kanonickej
vizitácie zohorskej farnosti z roku 1782 postavená zo surovej tehly na
obecné náklady v roku 1722. Mala dve miestnosti na vyučovanie a byt
pre učiteľa-organistu. 

Čriepky z histórie Zohora

Výrez z katastrálnej mapy z roku 1908
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Na katastrálnej mape z roku 1865 je vidno na parcele číslo 211 von-
kajší obrys školy. Ďalšia katastrálna mapa, ktorú máme k dispozícii, je
z  roku 1908 a bola vytvorená na základe katastrálneho mapovania
v  roku 1907. ak porovnáme vonkajšie obrysy budovy školy parcelné-
ho čísla 211 na mape z  roku 1865 s  obrysmi školy na mape z  roku
1908, vidíme, že pokiaľ budova z roku 1865 mala dve krídla do tvaru
písmena l, tak budova z roku 1907 mala už tri krídla do tvaru písme-
na U. zo stredného krídla budovy navyše vyčnievala do bočnej ulice
malá prístavba, ktorú je vidno aj na priloženej fotografii z prvých ro-
kov 20. storočia. 

Podľa riaditeľa rímskokatolíckeho školstva Ostrihomskej diecézy
Františka komlóssyho (1896, s. 626) budova školy z  roku 1722 bola
nevyhovujúca, preto bola pre účely školy v roku 1865 zrekonštruova-
ná a daná do prevádzky časť budovy obecného domu, ktorý bol z pá-
lenej tehly a mal dobrú strechu.  Škola pozostávala z dvoch tried s vý-
hľadom na námestie s kostolom a z  bytov pre učiteľov. V areále bu-
dovy zostal i naďalej notariát a byt notára. Podľa komlóssyho už v ro-
ku 1890 vzhľadom na stále sa zväčšujúci počet žiakov bolo málo
miestností na výuku a situáciu bolo treba riešiť. Preto bola obec bola
nútená pristaviť ďalšie dve triedy. Vypracovanie projektu a realizáciu
stavby zadala obec malackej firme „Stern a Glaser“, ktorá dala doku-
mentáciu s dátumom 13. júl 1907 na stavebné povolenie. k tejto vý-
kresovej dokumentácii sa vtedajší stavebný úrad v Bratislave vyjadril
už 15. júla 1907 s požiadavkami menších úprav. Po zapracovaní poža-
dovaných úprav do výkresovej dokumentácie bola škola zrekon-
štruovaná na štvortriednu a vyučovalo sa v nej až do roku 1934. 

Dňa 2. septembra 1934 bola andrejom hlinkom vysvätená a daná
do prevádzky nová škola, v  budove ktorej dnes sídli obecný úrad.
Novú budovu školy postavili pred starú tak, že ju vysunuli smerom do
stredu námestia. Medzi fasádami starej a novej školy bola ponechaná
voľná medzera v šírke cca 12 m, aby sa dalo počas celej výstavby v sta-

rej škole plnohodnotne vyučovať. základný kameň novej školy bol
posvätený 24. septembra 1933 a  za necelý rok už bola škola v prevá-
dzke. Stavbu projektovala a  realizovala firma bratislavského podnika-
teľa Martina Plačka. Podrobne o stavbe tejto školy sa dozvieme z kni-
hy „zOhOr“. Po začatí vyučovania v novej škole bola veľká časť do-
vtedajšej školy zbúraná. Dodnes ešte stoja dve triedy postavené v ro-
ku 1908, v ktorých bola donedávna obecná knižnica.
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Pohľad na prístavbu školy z roku 1908 (vpravo)

Stavebný výkres (z roku 1907) pôdorysu školy

Stavebný výkres čelného pohľadu na budovu školy z roku 1907

Stavebný výkres pohľadu na prístavbu školy z roku 1907
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Na východe Ukrajiny v týchto dňoch vládne veľmi krehké prímerie.
Treba podotknúť, že sa stále strieľa, len menej. Prímerie je už tretím
v poradí, a asi aj preto mu málokto verí. Západná aj ruská propagan-
da sa predbiehajú v tom, kto vyprodukuje väčší „kaleráb“. Aj keď naj-
väčšie bludy, už neodškriepiteľne, produkuje porevolučná ukrajinská
vláda. Tá, ako sa zdá, bude čoskoro vymenená. Žiaľ, ani tá nová, zrej-
me nebude lepšia. 

Ako sa hovorí „Prvou obeťou vojny je PRAVDA“. A tento vojnový
konflikt, aj s jeho predvojom v podobe EuroMajdanu, je toho krás-
nym príkladom.

V tom kvante lží a poloprávd, ktoré sa na nás valia zo všetkých
strán, sa pravda hľadá ťažko. A občas premýšľam, či o pravdu vôbec
ešte niekto stojí…

Moju dilemu v tom, kto hovorí pravdu, či lepšie povedané, kto kla-
me menej, som vyriešil tak, že som sa zameral na niečo, čomu verím
ja. A tým je pomoc ľuďom, ktorých táto vojna postihla. Našťastie som
nemusel nič svetoborné vymýšlať, len som sa pridal k niečomu, čo už
rozbehli „Pokojní bojovníci“. Títo ľudia boli na východe Ukrajiny s po-
mocou už niekoľkokrát a vedia, čo je kde treba.

Zberné miesto bolo v Zohore druhýkrát. Do zbierky sa zapojilo 53
ľudí. Väčšinou zo Zohora, ale aj z Lábu, Vysokej pri Morave, Malaciek
a Bratislavy. Veľkým množstvom oblečenia prispelo aj o.z.
Dobroprajnosť, ktoré má odevný sklad v Galante. Podarilo sa vyzbie-
rať 556 kg oblečenia, 30 kg topánok, 33 kg hračiek, 5 kg zdravotnícke-
ho materiálu, 18 kg drogérie a 82 kg veľmi potrebných potravín.
Celkovo 724 kg a 20 € v hotovosti.

Krátko pred Vianocami bola zbierka zo Zohora a zo zberných miest
Lozorno, Gbely a Malacky prevezená do centrálneho skladu v Žiari
nad Hronom. Po Novom roku bola zvážaná zbierka z Bratislavy,
Pezinka, Čiernej vody a Žiliny. Z týchto zberných miest boli zvezené
cca 4 tony pomoci. Tu sa už prejavila finančná náročnosť pomoci
iným. Doprava stála 370 €, a to som dostal peknú zľavu.

V centrálnom sklade to vyzeralo veľmi
povzbudzujúco. Oblečenie už nebolo
kam dávať, kopy vriec siahali až po strop.
V sklade s potravinami a drogériou bolo
tiež plno. A ešte mali priviezť veci z ďal-
ších zberných miest. V sklade boli okrem
pomoci zo Slovenska aj zbierky z iných
krajín. Slovenskí „Pokojní bojovníci“ ma-
jú už prelúskané zložité papierovačky
s vývozom na Ukrajinu, a tak im svoje
zbierky zverili aj Česi a Nemci.

Celkovo to vyzeralo odha-
dom cca 40 ton, pričom na odo-
voz bude treba asi 5 kamiónov.

Až potiaľto samé dobré sprá-
vy. Tu však nastal zádrhel – do-
prava. Pri druhej zbierke stačil
na odvoz jeden kamión a ten sa
podarilo vybaviť za prijateľnú
cenu. Pre túto tretiu zbierku sa
podarilo organizátorom zohnať
sponzorsky dva kamióny. No obaja  dopravcovia nakoniec dopravu
zrušili. Stále pritom platí, že s pomocou pre východnú Ukrajinu je po-
trebné jazdiť cez Poľsko, Bielorusko a Rusko, nakoľko ukrajinská armá-
da pomoc pre tento región blokuje. Cena dopravy na jeden kamión
je asi 3 000 € (!). Momentálne organizátori jednajú so sponzormi na
dopravu a pomoc by mala postupne odchádzať.

Úspešnejší a hladší priebeh mala finančná zbierka. Podarilo sa vy-
zbierať 7 234 €. S touto čiastkou organizátori vycestovali priamo do
Donbasu ešte v januári. Vďaka lacnejším potravinám a slabému kurzu
hrivny a rubľa je na Ukrajine možné za takúto čiastku nakúpiť asi
dvojnásobok toho čo u nás. Za vyzbierané peniaze nakúpili niekoľko
ton potravín, lieky a sunar. Tie boli rozdelené medzi utečenecký tábor,
školu, utečenecké internáty, nemocnicu a iné civilné organizácie sta-
rajúce sa o deti, dôchodcov a utečencov. Vyúčtovanie je uvedené na
stránke www.pokojnibojovnici.sk.

Našli sa aj takí darcovia, ktorí si želali, aby sa ich peniaze dostali
k opolčencom. Táto čiastka, 700 €, bola použitá na opravu štyroch
pokazených nákladných áut, ktoré v súčasnosti používa
„Humanitárny batalión Novorossia“ na evakuáciu a zásobovanie civi-
listov.

Vzhľadom na spomínané problémy s dopravou zbierky a výhody fi-
nančnej zbierky sa organizátori rozhodli ďalšie kolo bierky zorganizo-

vať už len vo forme finančnej
zbierky.

Ak Vás táto tématika zaujala
a chcete sa dozvedieť viac
o práci „Pokojných bojovní-
kov“, prídite na besedu
s Veronikou Moravcovou, kto-
rá sa bude konať v nedeľu 29.
marca o 16.00, vo vestibule
Kultúrneho domu v Zohore. 

Jakub Gerhofer

Dary pre obete ukrajinskej vojny

V tomto roku je opäť možné poskytnúť ľubovoľnej zare-
gistrovanej organizácii 2 % (3%) z daní fyzických aj práv-
nických osôb z  príjmov za kalendárny rok 2014 (podľa
Zákona č. 595/2003 Z. z. o dani z príjmov) Veľmi by nám po-
mohlo, keby ste sa rozhodli venovať tieto prostriedky
Základnej škole   Zohor prostredníctvom Rodičovského
združenia pri ZŠ  Zohor. Pomohli by ste nám získať ďal-
šie   moderné učebné pomôcky, skrášliť školské prostredie
a zvýšiť úroveň vzdelávania.  

Postup na poukázanie 2%, tlačivo Vyhlásenia, kde je IČO
Rodičovského združenia, si môžete stiahnuť v  sekcii
Aktuality. Tlačivo Potvrdenie o zaplatení dane Vám vystaví
zamestnávateľ.

Potrebné tlačivá pre rodičov dostanú žiaci do rodín a  sú
k dispozícii v škole. 

Ďakujeme Vám. Mgr. Ľubica Štefanovičová
riaditeľky školy

Vážení rodičia, milí občania a priatelia školy! 
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začiatkom nového roka sa už tradične v miestnom kultúrnom do-
me stretávajú členovia Obvodnej organizácie Slovenského rybárske-
ho zväzu zohor. rybári a rybárky sa na výročnej členskej schôdzi zišli
11. januára 2015. Podobne ako minulý rok sa vďaka konaniu zhro-
maždenia v nedeľu podarilo dosiahnuť pomerne vysokú účasť členov.
kým v  uplynulých rokoch sa sotva zišla nadpolovičná väčšina riad-
nych členov, teraz bola účasť až 73-percentná.

Pod vedením predsedu OO Srz zohor Vladimíra zvaru v progra-
me rokovania najskôr vystúpili členovia výboru obvodnej organizácie
spolu s hosťami z MsO záhorie a OO Vysoká pri Morave. Po predne-
sení referátov dostali priestor na vyjadrenie k  prerokovávaným bo-
dom ostatní príslušníci pléna. 

zo správy hospodára pána Františka klimenta vyplýva, že najviac
navštevovaným kaprovým rybárskym revírom zo strany členov OO
Srz zohor v roku 2014 bola Morava č. II. Ďalším obľúbeným miestom
rybárčenia je zohorský kanál č. I a Veľké axi. Úspešnosť ulovenia kap-
ra bola najvyššia na Veľkom axi. Dravé ryby sa najčastejšie podarilo
chytiť na rieke Morave. Na poli hospodárenia je veľkým pozitívom mi-
nuloročná novinka vo veci spôsobu prideľovania určitého kvanta ná-
sadových rýb na zarybnenie jednotlivých revírov. V roku 2014 sa po
prvýkrát rozdeľovala násada podľa reálnej rozlohy vodných plôch. 

Istým sklamaním pre rybársku obec sú konštatovania vedúceho ry-
bárskej stráže miestnej organizácie pána Marka Cabadaja. V uplynu-
lom roku členovia rybárskej stráže pri MsO Srz záhorie riešili až 46
priestupkov. Šiestim rybárom (po troch z  OO zohor a  Vysoká pri
Morave) bolo dokonca uložené disciplinárne opatrenie dočasné vylú-
čenie z členstva vo zväze na dobu troch rokov. Oproti minulému ro-
ku tak badateľne narástol počet závažných previnení, napríklad lov
rýb v čase zákazu, privlastnenie si ryby nedosahujúcej lovnú mieru ale-
bo lov v dobe hájenia rýb. Veliteľ rybárskej stráže OO zohor ako jedi-
ný vedúci svojho úseku v  rámci celej MsO Srz záhorie informoval
účastníkov schôdze, že viaceré priestupky doposiaľ riešené pred disci-
plinárnou komisiou by mohli (mali) byť posudzované ako trestný čin.
Snáď toto priateľské vyhlásenie bude do budúcnosti účinnou preven-
ciou voči porušovaniu zákona o rybárstve. len na okraj dodáme, že
v  danej veci sa na nariadenie z  „vyšších miest“ konalo vlaňajšie de-
cembrové stretnutie členov rS pri MsO záhorie s  JUDr. ladislavom
hannikerom, prokurátorom GP Sr, špecialistom na trestnú činnosť
proti životnému prostrediu. 

Vedúci rS na tomto mieste ďakuje príslušníkom rybárskej stráže za
ich celoročnú aktívnu činnosť. 

Do rokovania sa zapojil aj predseda MsO Srz záhorie pán Ing.
róbert kadnár, ktorý publiku sprostredkoval informácie o voľbe no-
vého prezidenta a tajomníka Srz. Pán anton Miškolci, hospodár OO
Srz Vysoká pri Morave, sa vyjadril k okolnostiam perspektívnej reali-
zácie zarybnenia Vysočanského kanála. 

Počas voľnej debaty prišla opätovne na rad otázka primeranosti,
resp. neprimeranosti výšky finančného poplatku (v súčasnosti ide
o sumu 33,00 eur) za neodpracovanie povinných brigád v celkovom
rozsahu 10 hodín počas jedného kalendárneho roka. len dodáme, že
návrh na túto výšku peňažnej sankcie vyšiel práve z radov členov a ná-
sledne bol aj na schôdzi schválený nadpolovičnou väčšinou uznáša-
niaschopných členov. Ďalšou preberanou záležitosťou bolo zarybňo-
vanie. hoci niektorí členovia dali najavo, že nebadajú nárast 

množstva násadových rýb, realita je taká, že už niekoľko rokov
kvantum násad stúpa. Ponuka druhov a kategórií násadových rýb ale
niekedy neodráža samotný dopyt organizácie. z  viacerých príčin je
komplikovanou napríklad kúpa násad lieňa a zubáča. 

Na záver schôdze pred-
seda OO Srz zohor vyslo-
vil vďaku všetkým členom,
ktorí sa v  minulom roku
podieľali na záchrane rýb
z  vodnej plochy Šrek
v  inundačnom priestore
rieky Moravy č. II počas
májových záplav v období
neresu rýb. Podarilo sa za-
chrániť predovšetkým
viacgeneračné pleskáče
a  hlavne zabrániť lovu rýb
počas výteru. (Fotka č. 1)

Aktivity členov OO SRZ Zohor 
v januári a februári roku 2015 

Dvadsiateho šiesteho  januára tohto roku sa začalo s ďalšou dlho-
dobo plánovanou etapou revitalizácie vodnej plochy Bezedné. Počas
výkopových prác sa rozloha vodnej plochy zväčší maximálne na tri
hektáre. Nočné stráženie objektu zabezpečujú členovia výboru tunaj-
šej obvodnej organizácie. (Fotka č. 2) 

z estetického i praktického hľadiska hodnotíme ako pozitívny krok
výsadbu stromčekov na brehu Bezedného zo strany od obce Vysoká
pri Morave, uskutočnenú ešte počas mesiaca december v roku 2014. 

Oznamujeme, že jednodňové preteky pre dospelých sa budú konať
dňa 1. mája 2015 na vodnej ploche Bezedné v čase od 07.00 hod. do
12.00 hod. V sobotu 2. mája 2015 budú feedrové preteky pre dospe-
lých na lábskom jazere v čase od 07.00 hod. do 12.00 hod. Viacdňové
preteky pre dospelých sa začnú 7. mája o 17.00 hodine a kontinuálne
potrvajú do 10. mája 2015 (vrátane). Ukončené budú o  09.00 hod.
Detské preteky budú v  nedeľu 28. júna 2015 od 08.00 hod. na
lábskom jazere

Členom pripomíname termíny brigád na rok 2015
14. marec 2015 ~ 28. marec 2015 ~ 25. apríl 2015 ~ 05. september

2015 ~ 05. december 2015

zraz členov je na lábskom jazere vždy o 08.00 hod. So sebou si pri-
neste pracovné náradie a

členský preukaz k potvrdeniu účasti na brigáde.
Marek Fabian, Obvodná organizácia SRZ Zohor

Fotky: Vladimír Zvara

Z činnosti Obvodnej organizácie SRZ Zohor pri MsO Záhorie v roku 2014
Fotka č. 1

Fotka č. 2
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Možno mnohí z Vás ani netušíte, ale každoročne na Silvestra je or-
ganizovaný  výstup na Pajštún. Ľudia sa tu stretávajú v príjemnej at-
mosfére, aby sa takto rozlúčili so starým turistickým rokom a zároveň
si popriali všetko dobré do toho nového. hore sme pri ohnisku stret-
li veľa známych tvárí ze zóhru. kolovali koláče a rôzne nápoje na
ohriatie tela, ale aj mysle. Pred odchodom sme sa spolu odfotili. Pri
zchádzaní dole sme však narazili na staršieho pána, ktorý tento vý-
stup celkom nezvládol a po páde na skaly, ležal s krvavou hlavou na
snehu. Väčšina ľudí si tohto pána či už vedome, ale aj nevedome ne-
všímala. rád by som veril, že ak by sa tam neukázali dobrí ľudia zo
zohora, niekto by tomuto ranenému pánovi pomohol. Našťastie bo-
lo docela chladno a rana na hlave sa skoro zacelila, neskôr sme zavo-
lali pánovi 112, na čo prišiel vrtuľník s lekárom. raneného bolo treba
ešte vytiahnuť hore do hradu na otvorené priestranstvo. Pre ľudí, čo
pomáhali, to bolo naozaj náročné, a aj napriek tomu sa našlo veľa ľu-
dí, ktorí sa "ponáhľali domov" a ešte aj zanadávali, že blokovali cestu
dolu. Touto cestou by som chcel poďakovať všetkým, ktorí pomohli,
aby mal tento príbeh šťastný koniec.

Matúš Granec

Silvestrovský výstup na Pajštún

V minulom čísle sme Vás informovali o otvorení umelej ľadovej
plochy v areáli multifunkčného ihriska. záujem o korčuľovanie bol
hneď od začiatku veľký. V minulosti bola v zohore ľadová plocha
len prírodná a jej prevádzka závisela od počasia. Teraz máme ume-
lú a tak sa sme si korčuľovanie mohli vychutnávať aj keď teploty
neboli veľmi zimné. ako som už spomenula záujem bol veľký
a pracovníci, ktorí sa starali o prevádzku klziska, mali veru čo robiť,
aby všetkým vyhoveli.

klzisko využívali aj organizácie, základná škola a súkromné oso-
by. Väčšinou to boli naši občania, ale prišli aj cezpoľní. 

začiatkom decembra začala skúšobná doba a už na druhý svia-
tok vianočný sa konal prvý veľký hokejový turnaj. Počas tejto krát-
kej doby sa v zohore pozbieralo 5 mužstiev, ktoré si medzi sebou
zmerali sily. S 12 bodmi vyhrali „roksori.“ Potom nasledovali Caba
Team, rinkop, Pandravci a roconaba Juniori. Siedmeho februára
to bol už medzidedinský turnaj, kde sa zišli 4 mužstvá. Tímy
z lozorna a Bratislavy doplnili dve skupiny hokejistov zo zohora.
Prvé miesto si odniesli lozorňania, potom Bratislavčania
a zohorčanom ostali miesta tretie a štvrté. 

Okrem týchto všetkých aktivít trénovali na klzisku aj naši malí
hokejbalisti a decká z turistického a športovo-poznávacieho krúž-
ku pod vedením paní učiteliek Duffkovej a hrodekovej.

Umelá ľadová plocha v zohore je zase niečo nové, čím sme pre
okolie výnimoční a vôbec celý športový areál nám môžu susedné
dediny len závidieť. Tešme sa z toho  a možno nám tu raz vyrastie
aj nejaký nový Pálffy alebo Škrteľ. Redakcia ZH

NAJ obec a mesto 2014 na Záhorí
Spravodajský web záhorí.sk – správy z vašej ulice vyhlásil v  roku

2012 anketu o Naj obec a mesto na záhorí. anketa odštartovala 1.
decembra 2012 a počas 20 dní sa do nej zapojilo 1 493 hlasujúcich.
hlasovania sa mohli zúčastniť aj obyvatelia mimo záhoria. Všetky hla-
sy boli spočítané, a aby boli výsledky spravodlivejšie, dali sa do pome-
ru k počtu obyvateľov. hlasujúci rozhodli, že v roku 2012 sa stal Naj
Obcou Plavecký Mikuláš a Naj Mestom Šaštín-Stráže. Naša obec
skončila zo 77 obcí na 58. mieste. V roku 2013 sa už do hlasovania za-
pojilo 1 558 ľudí a víťazstvo si odniesla znova obec Plavecký Mikuláš
a  Šaštín-Stráže vystriedala Skalica. zohor sa posunul smerom hore
a umiestnil sa na 29. mieste. 

V minulom roku vyplnilo internetový formulár až 2 251 občanov
obcí a miest, a to nielen zo záhoria. Do tretice si prvé miesto odnies-
la obec Plavecký Mikuláš a v kategórii Naj mesto zabojovali občania
mesta Gbely. ani naši internetovo zdatní občania nelenili a hlasovali
za našu obec tak, že sa znova posunula smerom hore a zohor skon-
čil na krásnom 13. mieste. ako sa zdá, už sa táto anketa medzi ľuďmi
začína udomácňovať, a necháme sa prekvapiť, ako sa bude dariť na-
šej obci v tomto roku.

Redakcia ZH

Zohorská ľadová plocha

foto: M. Granec
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Centrum voľného času v Malackách zorgani-
zovalo už 6.ročník Mini ľadového hokeja žiakov.
konal sa 29. januára na ľadovej ploche
v  zámockom parku. Pani učiteľka andrejka
hubeková prihlásila na hokejový turnaj hneď
dve mužstvá a  spravila veľmi dobre.
Samozrejme chalani nenechali nič na náhodu
a poctivo trénovali na našom ľadovom ihrisku.
Správna príprava priniesla tie najlepšie výsledky.
Celý deň prichádzali z  Malaciek tie najlepšie
správy o tom, ako sa im skvele darí. Pri finálo-
vom zápase, ktoré družstvo starších žiakov
(ôsmaci a  deviataci) hralo proti zŠ na
záhoráckej ulici. V Malackách si decká v škole
od napätia aj nechty obhrýzali. Chalani to na-

koniec dali a vyhrali 7:0. Tak oplatili hráčom zo
záhoráckej minuloročnú prehru. Priniesli do-
mov putovný pohár primátora mesta Malacky,
ktorý sa vyníma vo vitríne v základnej škole na
druhom stupni. Trofej pre najlepšieho strelca
turnaja skončila tiež v  rukách zohorčana
Ondreja Smreka, ktorý vsietil do brány súperov
16 gólov. Druhé družstvo skončilo na 6. mieste. 

Víťazné mužstvo zŠ zohor „a“: Šimon
Bertovič, Braňo Benkovič, adam kubiš,
Dominik Vachálek, Ondrej Smrek, Gregor
Sloboda, Filip heinrich a Tomáš rybár. Chlapci,
redakcia zohorského hlasu Vám k Vášmu skve-
lému úspechu blahoželá a teší sa, že o rok im to
znova natriete. Redakcia ZH 

Mini ľadový hokej žiakov o Pohár primátora mesta Malacky

Bol som potešený, keď som dostal z futbalového zväzu správu, že
som bol vybraný ako vedúci mužstva oblastného futbalového zväzu
Bratislava vidiek – výber U11. Sú to chlapci, ktorí sa narodili v roku
2004. Dostal som za úlohu vybrať zopár hráčov pre tento výber z
okresu Malacky. z 12-tich hráčov sa do užšieho dostali štyria hráči z
našho okresu Malacky, piati z okresu Senec a piati z okresu Pezinok.
Tento výber U11 sa už v decembri zúčastnil halového turnaja ,,o po-
hár primátora mesta Pezinok". Do tohto výberu z okresu Malacky sa
presadili rábek David, ktorý sa zdokonaľuje vo futbalovom umení v
zohore pod vedením p. Miroslava Mifkoviča a Norika Bertoviča, kto-
rým sa chcem touto cestou poďakovať. Ďalej boli vybraní kovalík
Matej z Jakubova, Vavríček rastislav z lozorna a Ďurica Patrik z lábu,
je to syn nášho hráča zo zohorského áčka. Chlapci sa v základnej sku-
pine stretli s:

výber U11 - SFC kalinkovo 2:1
výber U11 - Devínska Nová Ves 0:0
výber U11 - PSČ Pezinok ,,a" 9:0

Do semifinále sa prebojovali z prvého miesta v základnej skupine a
stretli sa v ňom so Slovanom hlohovec, s ktorým po vynikajúcom
stretnutí zvíťazili 3:2 a dostali sa až do finále tohto turnaja. V ňom sa

stretli s mužstvom Fk rača a
prehrali 1:0, takže na ich prvom
spoločnom turnaji obsadili
krásne 2. miesto. Na celkovom
skóre 14:4 sa podieľal dvoma
gólmi náš zástupca zo zohora
David rábek. Výber U11 čaká
už 31. januára 2015 medziná-
rodný turnaj v Bratislave.
záverom chcem poďakovať
všetkým hráčom za predvede-
né výkony a chcem im zaželať
veľa úspechov v ich športovej
činnosti a ospravedlniť sa aj
našim čitateľom, nie som žia-
den spisovateľ.

Vladimír Rábek
Vedúci výberu U11 

Naše mladé nádeje vo futbale 

Na internetovom portáli www.nasenovinky, som sa dočítala, že na
štvrtom ročníku Vianočného futbalového turnaja žiackych tímov U11,
U13, U15 v Pezinku bol vyhlásený za najlepšieho hráča v kategórii star-
ší žiaci Tomáš hrebeň, ktorý hral za Fk Inter Bratislava. aj vďaka jeho
skvelému výkonu tento turnaj vyhrali. 

Možno mnohým z Vás je jeho meno neznáme, ale futbalovým fa-
núšikom určite nie. Tomáš začínal s  futbalom už v  siedmich rokoch
práve v zohore a stále je registrovaným hráčom FC zohor. Ja si ho pa-
mätám ako žiaka základnej školy a čitateľa knižnice, ktorý si požičiaval
knihy len o futbale. a zdá sa, že ich čítal poctivo a nielen čítal, ale hneď
aj vyskúšal priamo na trávniku. Tomáš počas svojej futbalovej kariéry
hosťoval v susednej dedine lozorno. Od februára 2014 hral za klub Fk
Inter Bratislava, kde v sezóne 2013/2014 odohral 11 zápasov v kategó-
rii do 15 rokov. Momentálne navštevuje základnú školu v Senici, na-
koľko od januára začal hrať v akadémii Fk Senica, kde hrá za starších
žiakov. Veľmi veľa skúseností a rád, ako sa stať úspešným futbalistom,
určite získal aj na základnej škole s rozšíreným vyučovaním športovej
prípravy so zameraním na futbal v Bratislave. Tomáš na ihrisku púta
nielen svojou hrou, ale aj čelenkou, ktorá zdobí jeho blonďavú hrivu.
V trénovaní je húževnatý a ide si za svojím cieľom a nemá problém tré-

novať aj navyše, pretože nestačí mať
len talent. hrá na poste stopéra a jeho
vzorom je futbalista Slovenska Martin
Škrteľ. raz by aj on chcel hrať na pro-
fesionálnej úrovni. Doma už má dve
sošky za najlepšieho hráča turnaja. 

Tomáš do budúcna Ti budeme
držať palce, nech sa Ti v Tvojej futba-
lovej kariére darí čo najlepšie a bude-
me stále sledovať a  zapisovať Tvoje
ďalšie úspechy na futbalovom poli,
aby sa o nich dozvedeli všetci čitatelia
zohorského hlasu. 

Drž sa toho svojho hesla, že aj po
zlom výkone treba zdvihnúť hlavu
hore a „makať“ ďalej, veď, ako sa ho-
vorí „nie každý deň je nedeľa.“

Redakcia ZH

V Zohore nám vyrastá 
nový futbalový talent 

foto: r. Zvarová
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zohorský paintball má za sebou náročnú a  pestrú sezónu.
Dokončenie vlastného ihriska nám umožnilo častejšie tréningy, lepšiu
prípravu na turnaje aj organizovanie vlastných akcií pre verejnosť.

za rok 2014 sme ako Paintballový klub zohor absolvovali 64 trénin-
gov, zúčastnili sme sa na 13-tich turnajoch (z toho 6 v  zahraničí).
Vzhľadom na časté tréningy a množstvo turnajov sme si na military ak-
ciách boli zahrať len 6-krát. Okrem týchto športových aktivít sme na
našom ihrisku zorganizovali „amatérsky turnaj II“, ktorý sa, ako dúfame,
stane tradíciou. Novou skúsenosťou pre nás bolo spoluorganizovanie
„Mini rock festivalu“.

Okrem príjemných vecí sme koncom sezóny riešili aj názorový roz-
kol v tíme. Čo žiaľ viedlo k odchodu časti hráčov z klubu. Chýbajúcich
hráčov sa nám našťastie podarilo pomerne rýchlo doplniť.

V  sezóne 2015 už budeme hrávať pod novým názvom „hunters“
a v nových dresoch. Trénujeme aj počas celej zimy dvakrát týždenne.
Okrem tréningov a turnajov je na pláne „amatérsky turnaj III“ (19. sep-
tember) a  spoluorganizácia ďalšieho hudobného festivalu, pravdepo-
dobne na jeseň. Ihrisko postupne vylepšujeme podľa časových a  fi-
nančných možností. Stále hľadáme nových hráčov na športový aj re-
kreačný paintball.

a tešíme sa až budeme zase hrať :) Jakub Gerthofer

Paintballová sezóna 2014 Súťaž Kolo Umiestnenie

SPL 2.divízia 
3MaN speed

1.kolo - Prešov 1 (z 4)
2.kolo - Breziny 1 (z 3)
3.kolo - Breziny 2 (z 3)

4.kolo - hlohovec 3 (z 4)
Celkové umiestnenie 1. miesto

SPL 1.divízia 
3MaN speed

1.kolo - Prešov neúčasť
2.kolo - Breziny 1 (z 5)
3.kolo - Breziny 5 (z 5)

4.kolo - hlohovec 1 (z 10)
Celkové umiestnenie 3. miesto

Majstr. SR   5MaN Xball hlohovec 4. miesto

CSPBL 
5MaN Xball

1.kolo - Bratislava neúčasť
2.kolo - hodonin (Cz) 2 (z 6)

3.kolo - Bratislava 5 (z 8)
4.kolo - hodonín (Cz) 3 (z 8)
Celkové umiestnenie 4. miesto

CEPL 
5MaN Xball

1.kolo - Prešov 8 (z 9)
2.kolo - Bierun (Pl) 7 (z 8)

3.kolo - Budapešť (hU) 7 (z 10)
Celkové umiestnenie 8. miesto

CXS 1.kolo - hodonín (Cz) 6 (z 9)
AWPL 2.kolo - Ennsdorf (aT) 12 (z 18)

Obec Zohor, Základná škola a Materská škola v Zohore
pozýva všetky mamičky, babičky a prababičky na oslavu

Dňa matiek
ktorá sa uskutoční v sobotu 9. mája 2015 o 16:00 hod.

v Kultúrnom dome v Zohore.

Príďte s nami spoločne osláviť tento pekný sviatok
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V  priebehu minulého roku sa nám po-
darilo zozbierať zopár starodávnych recep-
tov. z  nich sme vylosovali štyroch výher-
cov, ktorí dostanú od redakcie malé darče-
ky. Sú to: Vladimír havlík, Jana Cabadajová,
anna havlíková a renata hricová.
Výhercovia si môžu ceny prevziať v kultúr-
nom dome u p. Štefanoviča. Sponzori na-
šej súťaže sú – Denný bar Margit,
Cukráreň – Expresso p. Samochinová
a firma KRAJN, s.r.o.

„recepty našich starých materí“ budú
pokračovať aj v  tomto roku. Preto bude-
me radi, ak nám zašlete nejaký ten zabud-
nutý recept, či už na polievku, hlavné jed-
lo, alebo koláč. Súťaž po roku opäť vyhod-
notíme a  výhercov odmeníme. zároveň
oznamujeme všetkým čitateľom, ktorí by
sa ešte chceli zapojiť do súťaže vo vyrába-
ní anjelov nádeje 2015, že v knižnici máme
ešte voľné miesta a súťaž predlžujeme do
31. marca 2015.

Pústne jedua
Naši rodičé a  starí rodičé velice prísne

dodržávali pústy a pústne dni. Nebyuo te-
mu ináč ani na Velikú noc. Už na zelený
štvrtek, pred Velkú nocú byuo zvykem va-
rit špenát s krumpolama a volským okem,
alebo ináč upraveným vajcem.

Špenát s volským okem
Čerstvý špenát umyjeme, nakrájame

a  varíme. Do varíciho špenátu dáme dva
strúčky česneku a dál varíme. Medzi tým si
dáme varit krumpole v šupce. ked sa nám
špenát uvarí zlejeme vodu do druhého
hrnka. Do zléteho špenátu pridáme asi tri
rožky, keré sme si pred tým namočili do
vody. Ochucíme Vegetou. Celú zmes tua-
čákem roztuačíme na kašu. ked sa nám
zdá kaša hustá použijeme na rozrídzení
oduoženú vodu z uvareného špenátu. Špe-
nát potom ešče trochu povaríme.
Podávame s uvarenýma krumpolama, keré
sme samozrejme ošúpali a  vareným vaj-
cem alebo volským okem. Solíme a dochu-
cujeme podla vlastnej chuci. 

Demikát
Demikát sa pripravovau z cukrovej alebo

bíuej fazule, kerá sa uvarí na hustú kašu.
Postup je takýto! Dáme varit fazulu - ked

je mjaká trochu ju posolíme. zároveň s ňú
dáme varit ale dvje hrsci jaheu alebo ryže.
ked je šecko uvarené tuačákem sa to dob-
re potuačí. Ceuá zmes sa ešče može zahus-
cit huadkú múkú, za neprestajného míša-
ňá.

Uvarený demikát sa nauožiu na tanír.
V prostrídku kaše sa urobiua jamka, do ke-
rej sa naléua pražená cibula, podla chuci.

Recept nám poslala Anka Havlíková

Vyhodnotenie súťaže 
„Recepty našich starých materí“

￼Technické služby zohor, spol. s r. o.
Nám. 1. Mája č. 1, 900 51 zohor

VÝVOZ SEPTIKOV (ŽÚMP)

PRE OBČANOV 

OBCE ZOHOR 

ZA 15 €

NARODILI SA 
december 2014

Emma Vlčková
richard Šimek
Sunny koller
Jakub Sucha
Nina Čonková
Timea Gbelská
roman kadlec

Január 2015
richard Fusek

Február 2015
Beata Mosná

ZOMRELI
december 2014

Juraj Baláž 1935
Pavol zálesňák 1958
Ľudovít krištof 1940

Január 2015
lýdia hindrová 1927
Mária Belešová 1920
Gabriela Šteffeková 1952
Božena Švandová 1922

Február 2015
Jozef Majerník 1946
František zálesňák 1933

ZOSOBÁŠILI SA
február 2015

Samuel Jaklovský - 
Nina Tandlmayerová

Kronika
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ktorý sa uskutocní dna 18. 4. 2015

o 19:00 hodine

v Kultúrnom dome v Zohore

Hudba: skupina GGiinn--TToonniicc z Bratislavy
a LLiiddoovváá mmuuzziikkaa JJoožžkkyy ŠŠmmuukkaařřee

Hosť večera: zabávač a spevák JJoozzeeff ŠŠmmuukkaařř

Čaká na Vás: pri vstupe praktický moravský darček, spevavý a veselý kultúrny pro-
gram, tradičné vdolečky z Vlčnova, večera formou bufetových stolov, degustácia

moravských vín a množstvo pekných a humorných prekvapení.

Zisk z plesu je určený na opravu krovu kostola a kaplniek v Zohore.
Vstup v spoločenskom oblečení.

Predpredaj vstupeniek od 23. 2. 2015 na tel. čísle: 0917 694 771

TEŠÍME SA NA VAŠU NÁVŠTEVU!

VSTUPNÉ  18 EUR

Rímskokatolícka cirkev farnosť Zohor
Vás pozýva na

11. FARSKÝ PLES
ˇ ˇ
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